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Monta Megija Učelniece

Visas nedēļas garumā 
durvis pirmajiem vēlētā-
jiem 2025. gada pašvaldību 
vēlēšanu iepriekšējai bal-
sošanai vēra visi novadā 
esošie vēlēšanu iecirkņi. 
Pirmajā dienā, 2. jūnijā, 
Pastendes kultūras namā 
kā pirmo balsotāju «noķē-
rām» Ģibuļu pagasta iedzī-
votāju, dziedātāju Intaru 
Busuli.

Viņam izvēle šogad nav bijusi 
grūta. «Tā kā pats dzīvoju novadā, 
pašvaldību vēlēšanās to ir viegli 
izdarīt. Ja es dzīvotu Rīgā, būtu 
ļoti sarežģīti izvēlēties, par ko 
balsot, bet pašvaldību vēlēšanas 
ar to ir tik foršas, ka mēs principā 
balsojam par saviem cilvēkiem — 
tiem, kurus mēs pazīstam.» Viņš 
atzīst, ka vēlēšanās startē vairāki 
cilvēki, ko pazīst personīgi, un 
tieši tas padarot izvēli skaidru. 

«Konkrēti šajās vēlēšanās star-
tē kādi četri cilvēki, kurus es ļoti 
labi pazīstu. Tad par tiem es arī 
balsošu un ķeksīšus ievilkšu, jo 

es zinu, ka viņi ir godīgi, ka viņi 
godprātīgi veiks savu darbu, viņi 
nezags un turpinās arī darīt savus 
darbiņus citās sfērās. Iet balsot 
noteikti vajag,» uzsver mūziķis, 
piebilstot, ka šogad solījumi šķiet 
tādi, kā nekad, un īpašu ievērību 
sanāk pievērst plakātiem ceļu 
malās. «Braucu pa Jūrmalas šo-
seju gar plakātiem, nu tie tiešām 
sola pasaku — transporti par vel-
ti, tur tas par velti, pensionāriem 
viss būs un tā tālāk, bet tas ir ne-
reāli. Tā arī nevajadzētu vadīties, 
izvēloties cilvēkus, par kuriem 
atdot savu balsi. Es tā nevados, jo 

ap-stākļu sakritības un viss pārē-
jais ļoti ietekmē to, ko esi solījis.» 
Mūziķis ir pārliecināts, ka tie, 
kuri nedodas vēlēt dažādu nepa-
matotu iemeslu dēļ, ļauj ievēlēt 
tos, kuriem pie vadības grožiem 
nevajadzētu būt. «Tiem, kuri ne-
iet balsot, es caur «Talsu Vēstīm» 
nododu ziņu, ka tas ir slikti,» at-
gādina mūziķis, novadnieks In-
tars Busulis. 

Vēl tikai šodien, 6. jūnijā, no 
12.00 līdz 15.00 un rīt, 7. jūnijā, 
no 8.00 līdz 20.00 iespējams no-
balsot jums tuvākajos vēlēšanu 
iecirkņos!

Intars Busulis: «Ja nebalsosi — 
būs čīkstēt aizliegts!»

«Ej uz vēlēšanām! Būs miers sirdī un novadā,» tā mūziķis Intars Busulis. 
Edgara Lāča foto

Jau 18. gadu pēc 
kārtas Rojas 
dienā atver jaunu 
Dzintras Žuravskas 
grāmatu.

«Piedaloties vēlēšanās, 
mēs izvēlamies savu 
nākotni,» ir pārliecināts 
Singurs Zariņš.

«Sports jau no bērnības 
man ir kā dzīvesveids,» 
teic Haralds Gornostajs.

Lilita Bierande 
Franciju iemīlēja 
pamazām.

Izvēlas balsot 
iepriekš, jo 
sestdienā citi 
plāni. 

Ceļa posmā 
Upesgrīva—Roja 
ieklās eksperimentālo 
segumu.

Talsu novada domē 
apstiprina Ētikas 
kodeksu.

Vasaras sezona 
sākas ar brazīliešu 
dzīvesprieku.

«Sports jau no bērnības 
man ir kā dzīvesveids,» 
teic Haralds Gornostajs.
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«Talsu Vēstis» abonēji?

NOTIKUMU HRONIKA

RAKSTA LASĪTĀJS
Kā neaizmirst dāvanu un nepalikt bešā?

Talsu novadā personai, 
kura sasniegusi 80, 85, 90, 95, 
100 gadu vecumu, ir iespēja 
saņemt pabalstu. Bet, lai pie 
tā tiktu, Sociālajā dienestā 
jāiesniedz iesniegums 10 dar-
ba dienas pirms, bet ne vēlāk 
kā mēnesi pēc jubilejas da-
tuma. Un kāda kundze, kura 
jau sasniegusi šo cienījamo 
vecumu, «Talsu Vēstīm» jau-
tā, vai nešķiet, ka vajadzētu 
šo kārtību vienkāršot? 

Viņasprāt, tas ir liels apgrū-
tinājums, jo šādā vecumā jau 
jūkot dienas, aizmirstoties ikdie-
nas pienākumi, kur nu vēl atce-
rēties, ka sociālajam dienestam 
jāiesniedz veidlapa. Viņa jautā, 
vai pašvaldības, sociālā dienesta 
redzeslokā un sarakstos jau nav 
seniori, kam apaļas jubilejas? Uz-
devām šo jautājumu visām parti-
jām, kuras šobrīd kandidē Talsu 
novada pašvaldības vēlēšanās.

«Jaunā Vienotība»: «Tiešām 
paldies par šo jautājumu un pa-
manīto trūkumu! Šobrīd šādu 
pabalsta pieprasīšanas kārtību 
nosaka pašvaldības Saistošie 
noteikumi «Par materiālās palī-
dzības pabalstiem», taču pilnībā 
piekrītam un atzīstam, ka šāda 
kārtība ir iedzīvotājam nevaja-
dzīgi apgrūtinoša un pārmēru 
birokrātiska. Apņemamies pie 
pirmās iespējas šos noteikumus 
pārskatīt un atvieglot pabalstu 
saņemšanu gan minētajos jubile-
ju, gan arī citos gadījumos.»

«Latvija pirmajā vietā»: «Pēc 
mūsu rīcībā esošās informācijas, 
Sociālā dienesta darbinieks veic 
šo Saistošajos noteikumus pa-
redzēto personu uzraudzību un 
sveikšanu bez personas iesniegu-
ma. Ja persona nav saņēmusi šo 
pabalstu, iesakām telefoniski vai 
personīgi griezties pie attiecīgās 
teritorijas apkalpojošā sociālā 
darbinieka un noskaidrot kavē-
juma iemeslu. Visdrīzāk šeit ir 
vainojams cilvēciskais faktors, un 
pārpratums ir novēršams.»

«Latvijas Zaļā partija»: «Uz-
skatām, ka šo kārtību noteikti var 
vienkāršot. Sociālajam dienestam 
ir visi dati par senioru apaļajām 
un arī kāzu jubilejām, tāpēc tas ir 
pašvaldības svarīgs uzdevums — 
godināt visus seniorus šajos skais-
tajos svētkos.»

«Mēs — Talsiem un nova-
dam»: «Šim procesam jābūt 
maksimāli vienkāršam. Pašval-
dības rīcībā jau ir dati par se-
nioriem — dzimšanas datumi, 
kontakti, dzīvesvieta, un inicia-
tīvai būtu jānāk no pašvaldības 
puses, neradot lieku birokrātiju. 
Paldies, ka aktualizējāt šo jau-
tājumu! Mēs apzināmies, ka šai 
jomai nepieciešama pārskatīša-
na, un tas būs viens no darbiem, 
ko mēs rosināsim pārskatīt, lai 
mūsu senioriem atbalsts būtu 
pieejams vienkāršāk, saprota-
māk un cilvēcīgāk.»

Nacionālā apvienība «Visu 
Latvijai!»–«Tēvzemei un Brī-
vībai/LNNK»: «Noteikti varam 
izvērtēt, kā vienkāršot pabalsta 

saņemšanu, ievērojot spēkā eso-
šo likumdošanu.»

«Suverēnā vara», «Apvienība 
Jaunlatvieši»: «Viennozīmīgi ir 
jāmazina birokrātija adminis-
trācijā un daudzi jautājumi ir 
jāvienkāršo. Šeit vispār nevaja-
dzētu nekādas veidlapas iesniegt, 
ir rīkojums, uz kā pamata dotais 
iedzīvotājs saņem pabalstu.»

«Talsu novada attīstībai», 
«Latvijas attīstībai»: «Cilvēcīgi 
saprotam aprakstīto situāciju un 
vēlmi procesu automatizēt, tomēr 
tas diemžēl nav iespējams. Sociā-
lais dienests nedrīkst lietot datus 
no iedzīvotāju reģistra bez cilvēka 
paša atļaujas. Tāpat arī pavisam 
praktisks apsvērums — bankas 
konta numurs, kur persona vēlē-
tos saņemt pabalstu, pašvaldībai 
nav zināms. Aicinām līdzcilvēkus 
un ģimeni atbalstīt savus sirmgal-
vjus un palīdzēt izpildīt formalitā-
tes. Mēs raudzīsim, vai un kā šo 
procesu Talsu novada pašvaldībā 
var vienkāršot.

«Zaļo un Zemnieku savienī-
ba»: «Gribētu apgalvot, ka kun-
dzei, kura sasniegusi cienījamo 
vecumu, nav uztraukumam pa-
mata. Neapšaubāmi ir formalitā-
tes, kuras jāizpilda, tas saistīts arī 
ar konkrētas personas datiem, lai 
saņemtu minēto pašvaldības at-
balstu. Sociālā dienesta darbinie-
ki savu iespēju robežās tam seko 
līdzi un sniedz atbalstu, nodroši-
not, lai katrs, kurš sasniedzis tik 
cieņpilnu vecumu vai nozīmīgu 
kāzu jubileju, saņemtu nolemto.»

Apkopojusi Sanita Liepiņa.

Atceļ prasību atkārtoti verificēt ūdens skaitītājus dzīvokļos
Daudzdzīvokļu māju dzī-

vokļos vairs nevajadzēs obli-
gāti atkārtoti verifi cēt ūdens 
skaitītājus, tā šonedēļ lēma 
valdība. Ekonomikas minis-
trija secinājusi, ka ūdens skai-
tītāju verifi kācija, kā to veica 
tagad, ir tikai formāla darbība, 
kas nesasniedz mērķi. 

Līdz šim noteikumi paredzēja, 
ka mehāniskiem ūdens patēriņa 
skaitītājiem atkārtota verifi cēšana 
periodiski jāveic reizi četros ga-
dos, bet elektromagnētiskiem un 
ultraskaņas ūdens patēriņa skai-
tītājiem — reizi sešos gados. Nu 

noteikumi mainīti, un atkārtotās 
verifi cēšanas periodiskums attiek-
sies tikai uz skaitītājiem, kas uzstā-
dīti, piemēram, māju ievados, akās 
vai citās vietās, izņemot daudzdzī-
vokļu dzīvojamo māju dzīvokļos. 
Iedzīvotāji arī turpmāk varēs iz-
mantot jau esošos ūdens patēriņa 
skaitītājus bez obligāta pienākuma 
veikt tiem atkārtoto verifi kāciju.

Prasība atkārtoti verifi cēt 
ūdens skaitītājus dzīvokļos atcel-
ta, pamatojoties uz Patērētāju tie-
sību aizsardzības centra (PTAC) 
«kontrolpirkumu» pārbaudēs se-
cināto. Konstatēta akreditēto in-
spicēšanas institūciju negodprātī-

ga rīcība, atkārtotas verifi cēšanas 
laikā par derīgiem atzīstot nederī-
gus ūdens patēriņa skaitītājus, kā 
arī uzstādot skaitītājus neatbilsto-
ši ražotāju instrukcijām. Šonedēļ 
valdības sēdē izskanēja, ka PTAC 
pārbaudē speciāli sabojāja vairā-
kus ūdens skaitītājus, no kuriem 
70 % pēc tam saņemti atpakaļ un 
atzīti par derīgiem.

Ekonomikas ministrija aprēķi-
nājusi, ka no 2020. līdz 2023. ga-
dam verifi cēti 975 809 ūdens pa-
tēriņa skaitītāji, kas iedzīvotājiem 
izmaksāja 19,5 miljonus eiro jeb 
aptuveni piecus miljonus eiro gadā. 

Sagatavojusi Sanita Liepiņa.

Sagaidot Rojas dienu, 
30. maijā Rojas pagasta bib-
liotēkā svinēja mūsu vietē-
jās rakstnieces, dzejnieces 
Dzintras Žuravskas jaunās 
grāmatas «Aiziet, lai atgriez-
tos» atvēršanas svētkus, kas 
kļuvuši par ikgadēju tradīci-
ju, — jau 18. gadu pēc kārtas 
ikreiz ar jaunu grāmatu.

Dzintras Žuravskas darbi ir lasī-
tāju pieprasīti ne tikai mūsu pusē. 
Par savu literāro devumu viņa sa-
ņēmusi vairākus apbalvojumus: 
2006. gada Lāčplēša dienā valdības 
apbalvojumu — Atzinības krusta 

Lielo sevišķās pakāpes goda zīmi; 
2007. gadā galveno balvu Pasaules 
un Eiropas Neredzīgo savienības 
organizētajā eseju konkursā Brai-
la rakstā; 2011. gadā Egona Līva 
piemiņas balvu «Krasta ļaudis» 
par Rīgas jūras līča Kurzemes pie-
krastes zvejnieku paaudzēm veltītu 
septiņu vēsturisko romānu ciklu.

Tikšanās laikā rakstniece 
pastāstīja, kā radusies ierosme 
romāna sižetam, kas grāmatas 
anotācijā raksturots kā Grāfa 
Monte-Kristo tēmas īss, mūsdie-
nīgs variants — atgriezties, lai 
atmaksātu saviem pāridarītājiem, 
bet spējot arī saprast un piedot. 
Klausījāmies fragmentu lasīju-

mus. Paldies lasītājiem, kuri ie-
saistījās pārrunās gan par sižeta 
pavērsieniem, gan romāna galve-
no tēmu — atmaksāt vai piedot. 
Bijām vienisprātis ar autori, ka 
sava sirdsmiera dēļ ir jāspēj pie-
dot, lai norobežotos no ļaunuma, 
jo nekas nekur nepazūd. Gan la-
bais, gan ļaunais pagriežas atpa-
kaļ gluži kā bumerangs.

Lepojamies, ka mums ir sava tik 
daudzpusīgu darbu autore — dzeja, 
dokumentāli darbi, romāni, stāsti 
(arī bērniem un pusaudžiem). Vē-
lam veselību, jaunas idejas un gai-
dām tikšanos Dzejas dienās! 

Irēna Svitiņa
Rojā

Jau astoņpadsmito gadu

PAŠVALDĪBAS POLICIJA

29. maijā saņemta informācija, 
ka Talsu tirgus teritorijā atrodas 
divas personas stiprā alkohola 
reibumā. Viena no sastaptajām 
personām patstāvīgi devās prom, 
tāpēc tai izteikts mutvārdu aizrā-
dījums. Otra, kura alkohola reibu-
mā gulēja uz asfalta, tika aizturēta 
un nogādāta pašvaldības policijā 
atskurbšanai. Personai piemērots 
administratīvais sods.

Saņemta informācija, ka Tal-
sos, Raiņa ielā, deg biroja ēka. Ie-
rodoties norādītajā adresē, uguns-
grēks netika konstatēts. VUGD 
darbinieki konstatēja, ka ēkas ot-
rajā stāvā deg svece stikla kupolā. 
Sazvanīta atbildīgā persona, kura 
solīja atbraukt un sveci nodzēst.

Pa gājēju ceļu pārvietojas 
traktortehnika

30. maijā saņemta informāci-
ja, ka Talsos, Dundagas ielā, pa 
gājēju ietvi un velosipēdu ceļu 
brauc traktortehnika. Ierodoties 
notikuma vietā, sastapts būvdarba 
vadītāja palīgs, kuram tika izstās-
tīta pārkāpuma būtība. Persona 
informēta, ka ieradīsies Valsts po-
licijas darbinieki un par notikušo 
pārkāpumu uzsāks administratīvā 
pārkāpuma procesu.

Saņemta informācija, ka Dun-
dagā, veikalā Talsu ielā, persona 
alkohola reibumā agresīvi uz-
vedusies un, ejot ārā no veikala, 
iesitusi pa preču skeneri, kurš 
nokritis zemē un, iespējams, ir 
bojāts. Noskaidrojās, ka perso-
nas devušās prom. Ziņotājam 
ieteikts vērsties Valsts policijā, 
jo, iespējams, nodarīts materiāls 
zaudējums. Noskaidrots, ka trīs 
personas pie veikala lietojušas 
alkoholiskos dzērienus un, kad 
veikala īpašnieks aizrādījis, izvei-
dojies konfl ikts. Notikums fi ksēts 
videokamerās. 

Pa Valdemārpili staigā 
piecgadīgs bērns 

31. maijā saņemta informā-
cija, ka Laucienē, pie daudzdzī-
vokļu mājas ieejas, kāda perso-
na, iespējams, alkohola reibumā, 
klaigājot, vicinoties ar rokām un 
mētājot akmeņus. Pie daudzdzī-
vokļu mājas sastapta persona, 
kura bija manāmā alkohola rei-
bumā. Veikts alkohola tests izelpā 
pasīvajā režīmā, kurš apliecināja 
alkohola reibumu. Minētās mājas 
iedzīvotāji vērsās pie policijas ar 
sūdzībām par personas uzvedību, 
kura pārkāpj sabiedrībā vispār-
pieņemtās uzvedības normas un 
liek cilvēkiem justies iebiedētiem. 
Pieņemts iesniegums un veikta 
aptauja ar mājas iedzīvotājiem. 
Persona nogādāta Pašvaldības po-
licijas iecirknī atskurbšanai.

Patrulējot Valdemārpilī, poli-
cijas darbinieki Talsu ielā ievēroja 
nepilngadīgu bērnu, kurš sabied-
riskā vietā atradās bez uzraudzības. 
Pēc pārrunām ar bērnu, atklājās, 
ka viņam ir pieci gadi. Noskaidro-
ta vecāku atrašanās vieta un bērns 
nodots viņiem. Ar vecākiem veiktas 
pārrunas un izskaidrota adminis-
tratīvā atbildība par septiņu gadu 

vecumu nesasnieguša bērna atstā-
šanu bez uzraudzības.

Jaunieši ar pneimatiskajiem 
ieročiem

1. jūnijā saņemta informāci-
ja, ka Rojā, Akas ielas apkārtnē, 
pārvietojoties jaunieši ar pnei-
matiskajiem ieročiem. Zvanītājs 
izklausījās stiprā alkohola reibu-
mā. Norādītajā adresē veicot pat-
rulēšanu, jaunieši netika manīti.

2. jūnijā saņemta informācija, 
ka Valdemārpilī, Dzelzceļa ielā, 
persona izturas nežēlīgi pret suni. 
Suņa būdā neesot ieklāts polsterē-
jums, dzīvnieks tādā būdā negribot 
gulēt un mirkst lietū. Ierodoties 
notikuma vietā, sastapta persona, 
kura norādīja, ka suņu būdā ne-
esot ieklāts matracis un dzīvnieks 
guļot uz dēļu grīdas. Personai pa-
skaidrots, ka suņa īpašnieks nepār-
kāpj labturības noteikums.

Saņemta informācija, ka 
Strazdes pagastā, aiz baznīcas, 
ceļa malā guļot persona, kurai 
blakus ir velosipēds. Persona tika 
uzrunāta, bet tā nereaģēja (bija 
dzirdama vaidēšana). Pārbau-
dot personas mantas, atrasta ID 
karte un noteikta personība. Ap-
skatot velosipēdu, neradās aizdo-
mas, ka persona būtu notriekta. 
Blakus atradās alus pudele, kas 
raisīja aizdomas par alkohola 
klātbūtni. Personu nebija iespē-
jams pamodināt, tai bija redzama 
hematoma uz kreisās acs. Izsauk-
ta NMPD brigāde, kas pārņēma 
notikumu. Persona nogādāta 
ārstniecības iestādē.

Pēc operācijas pazūd persona
3. jūnijā saņemta informācija, 

ka Valdemārpilī, Jaunajā ielā, pēc 
operācijas ir pazudusi persona. 
Pēc zvanītāja teiktā, klauvējot pie 
dzīvokļa durvīm, tās netika atvēr-
tas. Ierodoties norādītajā adresē, 
sastapta persona, kura paskaidro-
ja, ka kaimiņš ilgstoši neatbild uz 
telefona zvaniem un neatver savas 
dzīvesvietas durvis, tādējādi pastāv 
aizdomas par personas veselības 
stāvokļa pasliktināšanos. Norādī-
tajā adresē ieradās Valsts policijas, 
NMPD un VUGD darbinieki. Pēc 
vairākkārtējas zvanīšanas uz mobi-
lo tālruni un ilgstošas klauvēšanas 
pie durvīm un logiem tās atvēra 
persona, kura paskaidroja, ka 
naktī makšķerējis. Personai ir dzir-
des traucējumi, tāpēc tā nav neko 
dzirdējusi, jo ļoti cieši gulējusi. Sū-
dzību par veselības traucējumiem 
personai nebija.

4. jūnijā saņemta informācija, 
ka Pastendē, Ozolu ielas galā tiek 
dedzināts ugunskurs. Dūmiem ir 
nepatīkama smaka, nevar atvērt 
dzīvokļu logus. Ierodoties notiku-
ma vietā konstatēts, ka deg kaudzē 
sabērtās pērnā gada lapas un koku 
zari, kuri radušies pēc izglītības 
iestādes teritorijas sakopšanas dar-
biem. Veiktas pārrunas ar iestādes 
vadītāju un ugunskurs nodzēsts.

Talsu novada Pašvaldības 
policijas dežūrtālrunis — 

26132701.
Niceta Anna Stariņa
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«Talsu Vēstis» abonēji?

AKTUĀLA INTERVIJA

Ilgais ceļš paradīzes 
dārziņa virzienā

Kino režisora Aivara Frei-
maņa sulīgi sarakstītajā romānā 
«Katls» Veczutis savam dēlam 
saka: «Es teu, dēls izteiks, kur i vis 
dzīvs gudrīb: lieņ kur līzdams — 
krogā, maukmājā, futballs spārdī-
tājos, baptist korī, tik no Diev pus 
nelieņ politikā! Tie iekšā mānitaj 
teu piesol paradīzs dārziņ, bet tu 
atjēdzas ells sūdbedrē.»

«Manuprāt, tās ir vislabākās 
izrādes — vēlēšanas —, vai tās 
notiek mūsu vai kādā citā valstī, 
sekot līdzi tam, ka kādam citam 
cilvēkam tiek iedota vara un mēs 
varam skatīties, kā viņš sabo-
jājas,» 27. maija TV raidījumā 
«Province» bilst Oskars Oko-
novs, gids un vēstures interprets. 
«Tāpēc es neizvēlētos sevi likt par 
piemēru kā-
dam citam, sa-
kot, ka es zinu, 
kā ir jādara. 
Es to nezinu. 
Un tie, kuri ir 
gatavi to uz-
ņemties, visu 
cieņu — arī tā 
ir liela, liela 
drosme. Un 
tomēr, no ma-
las skatoties, ir 
nedaudz jaut-
rāk, nekā būt 
tur iekšā.»

Šīs abas at-
ziņas it kā izsa-
ka divu dažādu 
laika posmu pārstāvji — «Katla» 
darbība notiek Otrā pasaules 
kara laikā un pirmajos pēckara 
gados Kurzemes jūrmalciemā, bet 
raidījums «Province» — mūsdie-
nās. Dažādi laiki, bet attieksme 
pret politiku «cilvēkam parasta-
jam» diezgan līdzīga. Arī man, 
raugoties, kas notiek uz politiskās 
skatuves, nācies vilties ne vienā 
vien personā, par kuru iepriekš 
nodomāju: nu ja šis cilvēks tiks 
pie vadības stūres, tad gan vien-
reiz saliks visu pa plauktiņiem un 
ieviesīs kārtību! Tomēr, lai kā tur 
arī nebūtu, kādiem ir jāuzņemas 
tas smagais deputātu pienākums, 
un varu tikai uzsist uz pleca tiem, 
kas ir sadūšojušies šim solim. 
Gribētos jau nu gan ticēt, ka tas 

nenotiek tikai aiz aprēķina — 
darba īsti nav… ai, iešu politikā! 
Bet cerēt uz to, ka visi deputātu 
kandidāti startē vēlēšanās tikai ar 
domu, lai celtu labklājības līmeni 
pārējiem novadniekiem, laikam 
arī būtu diezgan naivi. Tomēr, ja 
mums ir kaut daļiņa ticības, ka 
pašvaldību vēlēšanas var mainīt 
novadā lietas uz labo pusi, ja ir 
saglabājusies kaut kripatiņa no 
pilsoniskās apziņas, ka vēlēt ir 
ne tikai mūsu pienākums, bet arī 
tiesības, kas nebūt nav dotas gluži 
katram, tad atmetam slinkumu un 
pieceļam savu pēcpusi, lai aizietu 
līdz vēlēšanu urnai! Un tad jau 
pēc tam ar pilnām tiesībām varē-
sim teikt: hei, es par jums vēlēju, 
kur jūsu solījumi?! Deputātu kan-

didātu saraks-
tos noteikti 
katrs atradīsiet 
kādu zināmu 
novadnieku, 
par kuru varat 
teikt: jā, nu tas 
ir krietns cil-
vēks, un viņam 
nav vienalga, 
kā novads at-
tīstīsies turp-
mākos četrus 
gadus. Bet, ja 
tai sarakstā 
pret kādu citu 
ir pretenzijas, 
tad aizkrāso-
jiet sarkano 

lauciņu (pret), un lieta darīta.
Kā tika atgādināts aizvadīta-

jā nedēļas nogalē Rojas svētkos, 
«īstens rojnieks» mostas kopā 
ar kaijām. Tad sestdien ņemam 
piemēru no piekrastes ļaudīm, 
mostamies ar kaijām un uzņe-
mam kursu uz vēlēšanu iecirkni! 
Lai citi naskākie neievēlē tos, par 
ko pēc tam, atkal jau kā «īstenam 
rojniekam», nav jābrīnās: «Kas ta 
šis bij, tāds Rojā nebij redzēts!» 

Bet, ja arī šis arguments par 
švaku, tad izaicinu piekrastes 
iedzīvotāju vārdā uz sacensību 
pārējos Talsu novada pagastus 
un pilsētas — kura vieta mūsu 
novadā varēs lepoties ar visaugs-
tāko vēlētāju aktivitāti 2025. gada 
pašvaldību vēlēšanās!

Kā tika atgādināts 
aizvadītajā nedēļas 

nogalē Rojas 
svētkos, «īstens 
rojnieks» mostas 
kopā ar kaijām. 
Tad sestdien 

ņemam piemēru no 
piekrastes ļaudīm, 
mostamies ar kaijām 
un uzņemam kursu uz 
vēlēšanu iecirkni! 

Niceta Anna Stariņa

Šī nedēļa aizrit vēlēšanu 
noskaņā, jo jau no pirmdie-
nas ikviens iedzīvotājs var 
izdarīt savu izvēli novada 
attīstībai. Arī Singurs Za-
riņš, Talsu Valsts ģimnāzijas 
direktora vietnieks izglītības 
jomā ārpusklases darbā, 
sporta skolotājs un vokā-
li instrumentālā ansambļa 
«Sound Check» vadītājs, 
grupas «No Boundaries» 
bundzinieks, sestdien dosies 
uz kādu no Talsu novada ie-
cirkņiem, lai nobalsotu par 
sev tīkamāko partiju.

— Vai esat jau izlēmis, par ko 
balsosiet?  

— Savu izvēli vēl neesmu iz-
darījis, to darīšu sestdien, bet jau 
tagad zinu, ka noteikti par kādu 
balsošu. Izvēli izdarīšu, pamato-
joties uz pieredzi, kas ir noticis un 
darīts iepriekšējos sasaukumos. 

— Cik svarīgi ir mācīt arī bēr-
niem, nākamajai paaudzei, ka ir 
jādodas vēlēt? 

— Tas ir ļoti svarīgi — mācīt 
bērniem pilsonisko līdzdalību, lai 
viņi saprastu, ka jebkurš cilvēks 
šajā demokrātijas sistēmā var 
ietekmēt dažādus lēmumus un 
ikviens var droši paust savu vie-
dokli. Iet vēlēt ir svarīgi, ja mēs 
vēlamies dzīvot demokrātijā. Es 
gribētu ticēt, ka mēs vēlamies 
dzīvot šādā sistēmā un modelī. 
Līdz ar to šādā veidā izvēlamies 
savu nākotni. Tas ir demokrātijas 
pamatā, tas ir mūsu pienākums.

— Kā jums šķiet, cik svarīgi 
ir iepazīties ar sarakstiem un vi-
sām partijām?  

— Domāju, ka partiju saraksti 
ir jāpārskata, lai katrs cilvēks va-
rētu izdarīt dažādus secinājumus 
sev. Manā gadījumā, protams, tas 
ir svarīgi, jo es vēlos saprast, cik 

no tiem, kas kandidē, īpaši par-
tiju sarakstu augšgalā, ir guvuši 
pieredzi pārvaldības jautājumos. 
Vai viņi ir bijuši valdes locekļi, 
priekšsēdētāji, direktori, kāda 
uzņēmuma vadītāji un tamlīdzī-
gi. Mums nepieciešami cilvēki, 
kuriem ir bijusi pieredze pārval-
dībā, jo domes deputāts tomēr 
pārstāv cilvēku intereses, bet tajā 
pašā laikā koordinē un vada pro-
cesus ar diezgan apjomīgu budže-
tu vairākās jomās. 

— Kā vērtējat šī sasaukuma 
darbu? 

— To vērtēju kā samocītu un 
smagnēju, par ko liecina garās 
domes sēdes, kur mazliet zūd jēga 
komiteju darbam. Var just, ka cil-
vēkiem šajā sasaukumā ir ārkārtīgi 
lielas grūtības sastrādāties. Par to 
liecina arī lielais defi cīts un fi nan-
šu krīze, jo ar saliedētu komandu 
to visu droši vien varēja novērst 
daudz ātrāk, nevis vairīties no tā 
un kādu laiciņu slēpt, ka ir kādas 
problēmas. Jebkura problēma, 
ko identifi cē savlaicīgi, ir vieglāk 
risināma. Velkot procesu garumā, 
problēmas lielums pieaug. 

— Ko sagaidāt no nākamā sa-
saukuma? 

— Sagaidu produktīvu darbu 
cilvēku interesēs, savu ambīciju no-
likšanu malā, patiešām domāt par 
novada attīstību, lai mēs paši dzīvo-
tu foršā vietā un cilvēki kļūtu pozitī-
vāki. Ja būs kādi attīstības projekti, 
parādīsies kaut kas jauns un cilvēku 
labklājība augs, tad arī mēs visi bū-
sim pozitīvāki un priecīgāki. 

— Vai kultūras, sporta un iz-
glītības jomā ir jūtams pašvaldī-
bas atbalsts? 

— Protams, atbalsts ir jūtams. 
Bet, kā jau jebkurā nozarē, tas 
varētu būt lielāks. Ņemot vērā to, 
ka bija krīze un daudz tika sama-
zināts, tiešām ceru, ka drīz vien 
situācija uzlabosies un atgriezī-
sies tas, kas jau pirms krīzes no 
pašvaldības puses tika segts šajās 
jomās. Sportā, piemēram, atbalsti 
komandām, kultūras jomā — pa-

 «Piedaloties vēlēšanās, 
mēs izvēlamies savu nākotni»

«Manuprāt, vēlētāju akti-
vitāte ir zema, jo iedzīvotā-
jiem nav ticības domes va-
dībai. Ticību, protams, var 
iegūt tikai ar darbiem, parā-
dot, ka mēs varam strādāt arī 
ar peļņu un attīstīt daudz ko 
jaunu,» teic Singurs Zariņš. 

Publicitātes foto

sākumiem, izglītības jomā arī va-
rētu saukt un saukt un atrast, kur 
šie līdzekļi būtu lietderīgi izman-
tojami. Katrā jomā ir lietas, ko 
vēl var uzlabot un pilnveidot, bet 
pašvaldība mēģina sniegt atbalstu, 
cik vien var. 

— Kā jums šķiet, kāpēc Talsu 
novadā ir zema vēlētāju aktivitā-
te? Kā to varētu mainīt? 

— Manuprāt, vēlētāju aktivitā-
te ir zema, jo iedzīvotājiem nav ti-
cības domes vadībai. Ticību, pro-
tams, var iegūt tikai ar darbiem, 
parādot, ka mēs varam strādāt arī 
ar peļņu un attīstīt daudz ko jau-
nu. Protams, ir jāstrādā vairāk ar 
tām grupām, kuras mazāk dodas 
balsot, piemēram, jaunieši. Tieši 
tāpēc ERASMUS+ horizontālā 
prioritāte arī ir līdzdalības vei-
cināšana jauniešu vidū. Es ļoti 
ceru, ka izglītošana un mērķtie-
cīgs darbs uz attīstību nākamajos 
četros gados uzlabos vēlētāju ak-
tivitāti novadā.

Labdarības koncerts ar 
Edvardu Strazdiņu

Sanita Liepiņa

Svētdien, 8. jūnijā, 15.00 
Vandzenes tautas namā no-
tiks labdarības koncerts, 
tajā ieeja būs par ziedoju-
miem, kas palīdzēs Uguņcie-
ma baznīcai.

Labdarības koncertā uzstā-
sies Balgales puses dziedātājs un 
dziesmu autors Edvards Strazdiņš, 
kurš jau guvis klausītāju mīlestību 
visā Latvijā. Visi ziedojumi tiks iz-
lietoti Uguņciema svētdienas sko-
las telpu remontam, lai bērni un 
jaunieši varētu mācīties un augt 
atjaunotajās skolas telpās.

Telefons: 29481482, 63223338.

Talsu 2. vidusskola atkārtoti saņem 
«eTwinning Skola» statusu

Vakar Talsu 2. vidussko-
lā Jaunatnes starptautisko 
programmu aģentūras pār-
stāves svinīgas vizītes laikā 
skola saņēmusi nozīmīgu 
Eiropas atzinību — «eTwin-
ning Skola» atzinības zīmi 
un Eiropas Komisijas patei-
cības vēstuli. Šis statuss, kas 
piešķirts uz diviem gadiem, 
apliecina skolas apņemša-
nos veidot izglītības vidi, kas 
balstīta sadarbībā, inovāci-
jās un digitālajās prasmēs.

Talsu 2. vidusskola ir viena 
no 17 Latvijas izglītības iestā-
dēm, kas šī gada martā saņēma 
«eTwinning Skola» statusu, pie-
vienojoties gandrīz 3000 skolām 
visā Eiropā un ārpus tās. Statuss 
uz diviem gadiem tiek piešķirts 
par aktīvu iesaisti «eTwinning» 
projektu īstenošanā, pedagogu 

profesionālās pilnveides veicinā-
šanā, digitālās pratības attīstībā 
un interneta drošības jautājumu 
integrēšanā mācību procesā. Šī 
atzinība apliecina, ka Talsu 2. vi-
dusskola mērķtiecīgi attīsta sko-
lēnu un skolotāju sadarbību, kā 
arī veicina skolēnu iesaisti pro-
jektu plānošanā un īstenošanā.

Talsu 2. vidusskola jau otro rei-
zi saņēmusi šo prestižo statusu, 
apliecinot tās mērķtiecīgo darbu 
digitālās pratības, interneta dro-
šības un starptautiskās sadarbības 
veicināšanā. Tā ir «eTwinning» 
tīkla dalībniece kopš 2013. gada 
un šajā laikā īstenojusi vairāk 
nekā 40 nacionāla un starptautis-
ka līmeņa projektus. Lielākā daļa 
no tiem veltīti svešvalodu apgu-
vei, taču skola aktīvi darbojusies 
arī STEM jomā, pētot kultūras 
mantojumu un īstenojot citus 
tematiski daudzveidīgus projek-
tus. Šajos projektos iesaistījušies 

un profesionālo pilnveidi guvuši 
vairāk nekā 30 pedagogi, kā arī 
iestādes vadība. «eTwinning» 
vēstniece Irina Statņuka aktīvi at-
balsta kolēģus un veicina skolotā-
ju digitālo kompetenču attīstību.

Talsu 2. vidusskolā tiek īste-
notas dažādas iniciatīvas digitālo 
prasmju stiprināšanai, piemēram, 
«Digitālais klubiņš», «Microsoft 
Offi ce 365» apmācības pedago-
giem, «Droša interneta dienas» 
aktivitātes un dalība programmā 
«Esi interneta izcilnieks».

«eTwinning» ir Eiropas Sa-
vienības programmas izglītības 
un mācību, jaunatnes un sporta 
jomā «Erasmus+» aktivitāte, 
kura tiek īstenota, izmantojot 
projektu kā mācību metodi un 
nodrošinot kompetenču pieeju 
izglītībā, veicina pedagogu profe-
sionālo pilnveidi IKT, metodikas 
un valodu jomā. 

Sagatavojusi Marta Dūce.
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MATERIĀLA SAGATAVOŠANU FINANSĒ MEDIJU ATBALSTA FONDS 
NO LATVIJAS VALSTS BUDŽETA LĪDZEKĻIEM

Mērķprogrammā «Reģionālo, vietējo, diasporas mediju un sadarbības projektu atbalsta programma» atbalstītais projekts «Katra atbilde — 
cīņa pret informācijas tuksnesi reģionā» (Nr. 2025.LV/RMA/1.6.1/019). Par materiālu saturu atbild laikraksts «Talsu Vēstis».

Talsu novada domē apstiprina Ētikas kodeksu
Niceta Anna Stariņa

Saspringta gaisotne un 
nespēja rast kopīgu valodu 
pēdējos sasaukumus pavada 
lēmumu pieņemšanu Talsu 
novada domē. Reizēm nesa-
skaņas noved pie personī-
giem apvainojumiem. Sākot-
nēji deputātiem nevedās arī 
ar Ētikas kodeksa apstipri-
nāšanu, līdz visbeidzot tas 
apstiprināts 29. maija sēdē. 

Ētikas kodeksa mērķis ir noteikt 
pašvaldības iestāžu darbinieku un 
domes deputātu profesionālās ēti-
kas pamatprincipus un uzvedības 
standartus, kas jāievēro attieksmē 
pret darbu, savstarpējā saskarsmē, 
kā arī attiecībās ar pašvaldības 
iestādēm, valsts institūcijām un sa-
biedrību. Darbiniekiem, tajā skaitā 
arī deputātiem, jābūt pieklājīgiem, 
jāizvairās no augstprātības un au-
toritāra vadības stila, nepieļaujot 
mobinga un bosinga izpausmes. 
Jāizvairās no konfl iktiem un jā-
nošķir privātā dzīve no darba at-
tiecībām, nedrīkst izmantot darba 

laiku privātiem nolūkiem vai sav-
tīgos nolūkos izmantot kolēģu ne-
kompetenci, kļūdas vai pieredzes 
trūkumu.

Terors pret darbiniekiem?
Lai arī jautājums skatīts Finan-

šu komitejas sēdē, deputātiem 
bija jautājumi. Piemēram, Aldim 
Pinkenam (JV) bija iebildumi, 
ka iesniegumi tiks virzīti domes 
priekšsēdētājam: «Tam nevar pie-
krist, jo esošā situācija liecina, ka 
iesniegums par deputāta iespēja-
mu Ētikas kodeksa pārkāpumu 
iestrēgst pie domes priekšsēdētā-
ja un nekur tālāk nevirzās. Sanāk, 
ka jūs konsekventi turpināt attīstīt 
šo domu, ka tas labi strādā.» Sa-
vukārt Kvalitātes un risku vadītāja 
Egita Murauska, kas sagatavojusi 
Ētikas kodeksu, iebildumam ne-
piekrita: «Man gribētos domāt, ka 
deputāti, izvēloties domes priekš-
sēdētāju, viņu pilnvaro lemt maz-
liet citā līmenī par jautājumiem. 
Neviens normatīvs arī nepasaka, 
ka domes priekšsēdētājs nevar iz-
skatīt šādus ētikas normas pārkā-
pumus vai veidot komisiju, kas šo 
pārkāpumu izskata.»

Priekšsēdētāja vietniece 
Sandra Pētersone (NA) depu-
tātiem atgādināja, ka gadījumā, 
ja iesniegumu vērš pret domes 
priekšsēdētāju, kodekss paredz, 
ka viņa vietnieks, nevis pats 
priekšsēdētājs, virza komisiju uz 
domi apstiprināšanai. 

Šobrīd domē iesniegti vairāki 
iesniegumi par Ētikas kodeksa 
pārkāpumiem, un viens no tiem 
ir no darbinieka, kas darbu Talsu 
novada pašvaldībā atstājis. «Vai 
tam ir nozīme, ja darbinieks vairs 
nestrādā, ja pret viņu ir vērsts te-
rors un kāds no deputātiem pret 
viņu ir cūciskā veidā izturējies?» 
tā deputāte Ilva Norenberga 
(«MTN»). «Tā vietā, lai darbi-
niekus aizstāvētu, mēs pasakām: 
«Bet viņš jau ir «izēsts» no šejie-
nes, kāda tam nozīme.» Šim dar-
biniekam pietika drosmes to pa-
teikt publiski, bet dome nereaģē.» 

Ētikas komisija nav 
jaunums

«Es neapskaužu tos cilvē-
kus, kas būs šajā Ētikas ko-
misijā,» tā deputāts Almants 
Kalniņš (LZS). «Manuprāt, 

deputātam katram pašam ir jā-
saprot sava uzvedība un robeža, 
cik tālu iet. Es Ētikas komisijai 
nesaredzu pievienoto vērtību, jo 
ir situācijas, kad deputāti atsper 
vaļā durvis un saka: «Nu, ko tad 
jūs man izdarīsiet?!», pēc tam 
iznāk ārā un publiski par to pa-
ņirgājas. Mans viedoklis — Ēti-
kas kodekss neko neatrisinās.» 
Tam piekrita I. Norenberga, kas 
agrāk darbojusies komisijā, kurā 
skatīti deputātu pārkāpumi. 
«Bet man sašutums šajā jautāju-
mā ir par pavisam ko citu. Par to, 
ka mums tiek izvērsts mobings 
pret darbiniekiem un tas tiek ig-
norēts. Gribas ieteikt darbinie-
kiem ikdienā staigāt ar ieslēgtu 
ierakstu, lai fi ksētu, kā ar viņiem 
tiek komunicēts, prasītas amata 
pienākumiem neatbilstošas lie-
tas un kādā veidā tiek izvērsta 
politiskā ietekme pret viņiem. 
Stāsts ir par to, ka šobrīd nav ne-
kāda mehānisma, kādā veidā šo 
visatļautību ierobežot. Kaut kas 
ir jāmaina šajā sakarā!»

Ētika jāievēro katru dienu
Arī Sandra Pētersone piekrīt, 

ka izmaiņām ir jābūt, tāpēc aici-
nāja deputātus atbalstīt Ētikas 
kodeksu: «Tikai no mums katra 
ir atkarīgs, vai mēs izpildīsim šīs 
ētikas normas, jo patiesībā mēs 
esam tie, kuriem būtu jārāda 
priekšzīme. Jāsaprot arī, ka ne 
visu var reglamentēt ar doku-
mentiem — ētika ir jāievēro kat-
ru dienu!»

Ar 11 balsīm «par», vienam 
deputātam balsojot «pret» un 
četriem atturoties, Ētikas ko-
dekss tika pieņemts. Par pār-
kāpumu varēs ziņot ar brīvas 
formas rakstveida iesniegumu 
iestādes vadītājam, pašvaldī-
bas izpilddirektoram vai domes 
priekšsēdētājam. Varēs izmantot 
arī tīmekļvietnēs www.trauksmes-
celejs.lv vai www.knab.gov.lv norā-
dītās saziņas formas. Iesniegumu 
par iestādes darbinieku izskatīs 
vadītājs, par iestādes vadītāju — 
izpilddirektors, par kuru pašu 
iesniegumus skatīs domes priekš-
sēdētājs. Ja iesniegums būs par 
pārkāpumu, ko veicis deputāts, 
mērs veidos Ētikas komisiju, bet 
mēra pārkāpumus skatīs domes 
izveidota Ētikas komisija.

Marta Dūce

Jau rīt, 7. jūnijā, norisinā-
sies 2025. gada pašvaldību 
vēlēšanas, iecirkņi būs at-
vērti visas dienas garumā no 
8.00 līdz 20.00, dodot iespēju 
ikvienam nobalsot par sev 
vēlamo politisko spēku un tā 
kandidātiem. Tomēr atgādi-
nu, ka vēl šodien no 12.00 līdz 
15.00 ir pēdējā iespēja nobal-
sot iepriekšējā balsošanā.

Tā nodrošina, ka pēc iespējas 
vairāk pilsoņu var izmantot savas 
balsstiesības, vēlēšanu procesu 
padarot elastīgāku. Ja gadījumā 
esi aizņemts un netiec vēlēt sest-
dienā — lūk, iespēja to izdarīt ie-
priekš. Vēlētāji var izvēlēties sev 
piemērotāko laiku un dienu, lai 
nobalsotu, tādējādi arī izvairīties 
no iespējamām rindām vēlēšanu 
dienā. Turklāt iepriekš atvērtie 
vēlēšanu iecirkņi sniedz arī iespē-
ju pirms vēlēšanām iepazīties ar 
kandidātu sarakstiem un to prog-
rammām. 

Tendences un jauna kārtība
Šī gada pašvaldību vēlēšanās 

iepriekšējā balsošana sākās jau 
pirmdien, 2. jūnijā, bet noslēg-
sies šodien 15.00. Pēc Centrālās 
vēlēšanu komisijas (CVK) mā-
jaslapā pieejamās informācijas, 
iepriekšējās pašvaldību vēlēša-
nās 2021. gadā Talsu novadā bija 
30 983 balsstiesīgo, no kuriem 
vēlēšanās piedalījās 9083 jeb 
29,32 %. Šogad balsstiesīgo skaits 
ir mazāks — 29 247. Ņemot to 
vērā, ja vien šoreiz vēlēt dotos tik-
pat daudz balsstiesīgo kā iepriekš, 
Talsu novada vēlētāju aktivitāte 
šajās vēlēšanās varētu pārsniegt 
30 procentu slieksni jeb būtu pre-
cīzi 31,05 %. Talsu novada Vēlēša-
nu komisijas priekšsēdētājs Agris 

Purkalns atturas spriest, vai vēlē-
tāju aktivitāte tiešām būs lielāka, 
jo šī gada sistēma atšķiras un nav 
ar ko salīdzināt. Viņš vien cer, ka 
iedzīvotāji šoreiz būs aktīvāki.

Citos gados pašvaldību vēlēša-
nās iepriekšējā balsošana notika 
trīs dienas, taču šogad pirmo reizi 
savas izvēles veikšanai iedzīvotā-
jiem tiek piedāvātas veselas piecas 
darba dienas. A. Purkalns norāda, 
ka šī gada izmaiņas ir CVK pre-
timnākšana vēlētājiem. Iepriekš 
no iedzīvotājiem tika saņemti 
pārmetumi, ka nav iespējams no-
balsot dienās, kad vēlēšanu iecir-
kņi strādāja, bet nodrošināja tikai 
iedzīvotāju iepazīšanos ar saraks-
tiem un vēlēšanu kārtību. Tāpēc, 
pamatojoties uz CVK mājaslapā 
pieejamiem iepriekšējās balsoša-
nas datiem, aplūkosim vai Talsu 
novada iedzīvotāji savas tiesības 
izmanto.

Vēlētāju aktivitātes dinamika
Pirmdienas pēcpusdienā lielākā 

vēlētāju aktivitāte bija Talsu Kul-
tūras centrā (50) un Talsu novada 
Administratīvajā centrā (30). No-
vadā aktīvākie vēlētāji bija Mērs-
ragā (22), Rojā (18), Dundagā (15) 
un Sabilē (15). Taču vēlēšanu iecir-
kņi Vīdalē, Tiņģerē un Anužos pir-
majā iepriekšējās balsošanas dienā 
nesagaidīja nevienu vēlētāju.

Otrajā dienā vēlēšanu iecirkņi 
darbu sāka no rīta, un iedzīvotā-
ju aktivitāte, salīdzinot ar pirmo 
dienu, kļuva lielāka: Talsu Kul-
tūras centrā (63), Talsu novada 
Administratīvajā centrā (54), 
Rojā (32), Sabilē (32), Dunda-
gā (24). Vien Mērsragā (22), 
precīzi tikpat, cik pirmajā dienā. 
Vīdalē arī otrajā dienā neviens 
vēlēt nedevās. Arī Melnsilā vēlē-
šanu iecirknis otrajā dienā strā-
dāja velti. Taču Tiņģerē nobalsoja 
četri vēlētāji, bet Anužos — trīs.

Trešdien, kad viesojos Mundig-

ciema vēlēšanu iecirknī Lībagu 
pagasta pārvaldē, vēlētāju reģis-
tra sistēma pārstāja darboties un 
Talsu novada vēlēšanu komisijas 
darbinieki steidza nodrošināt at-
nākušos vēlētājus ar reģistrācijas 
aploksnēm, tomēr aizķeršanās 
bija īslaicīga un drīz sistēma jau 
atkal darbojās. Šāda problēma 
bija visā Latvijā, un virsraksti 
steidza ziņot, ka vainīgs ārējais 
apdraudējums. Vēlāk gan tika 
precizēts, ka apdraudējums nav 
bijis, vien vēlēšanu iecirkņiem 
vienlaicīgi uzsākot darbu, sistēma 
nepieredzēti noslogota — nostrā-
dājusi aizsardzības sistēma un 
bloķējusi vēlētāju reģistru. Vēlētā-
ju aktivitāte, salīdzinot ar iepriek-
šējo dienu, vietām pat dubultojās: 
Talsu Kultūras centrā (122), Talsu 
novada Administratīvajā cen-
trā (114), Rojā (84), Sabilē (64), 
Mērsragā (43), Dundagā (37). 
Diezgan aktīvi vēlētāji bijuši arī 
Stendē (47). Pa vienam vēlētājam 
ieradās Melnsila, Nogales un Ķū-
ļciema vēlēšanu iecirkņos, savu-
kārt Vīdalē nobalsoja pirmie divi 
vēlētāji.

Ceturtdienas iepriekšējā bal-
sošanā lielākā vēlētāju aktivitāte 
reģistrēta Talsu Kultūras centrā 
(133), Talsu novada administratī-
vajā centrā (117), Dundagā (57), 
Rojā (51), Sabilē (51) un Mērsragā 
(40). Neviens vēlētājs neapmeklēja 
Vīdales un Melnsila vēlēšanu iecir-
kņus, pavisam neliela vēlētāju ak-
tivitāte bija Ķūļciemā (2), Nogalē 
(3), Strazdē un Kaļķos — četri.

Izvēle nav viegla
Talsu novada Vēlēšanu komi-

sijas priekšsēdētājs A. Purkalns 
stāsta, ka nepārtraukti ir klātesošs 
vienā vai citā vēlēšanu iecirknī, 
pārbauda, vai izliktas skaidras 
norādes, vai nekā nepietrūkst, vai 
iecirkņos viss ir kārtībā, un ir no-
vērojis: «Cilvēki dalās, tie kuriem 

Izvēlas balsot iepriekš, jo sestdienā citi plāni

ir brīvāks laiks, nāk no rītiem, un 
strādājošie, kas zina, ka sestdienā 
netiks, brauc pēc darba.» Vēlēšanu 
iecirkņos sastaptie iedzīvotāji lie-
lākoties norāda, ka iespēju nobal-
sot iepriekš izmanto tādēļ, ka sest-
dienā jau citi plāni. Mundigciemā 
sastaptais Jānis atklāj, ka jau no-
balsojis, lai sestdien bez bažām 
apmeklētu mazmeitas izlaidumu. 

Savukārt Andris un Gunta 
no Dižstendes teic: «Laiks brīvs, 
kāpēc nē. Labs darbiņš, kas pa-
darīts!» Vairāki vēlētāji atklāj, ka 
šogad veikt izvēli nav bijis vien-
kārši. Gunta pastāsta, ka ģimenē 
iepriekš apsprieduši, par ko varē-
tu balsot, taču netika kopīgi vie-
nojušies par vienu politisko spē-
ku, Andris papildina: «Redzējām 
laikrakstā priekšvēlēšanu diskusi-
jā jautājumu par saules paneļiem 
un kā deputātu kandidāti atbildē-
ja. Tas bija viens no jautājumiem, 
kas man palīdzēja izlemt.»

Arī Mundigciema iedzīvotāji 

Mareks un Kristīna atzīst, ka iz-
vēli veikt nav bijis viegli: «Šķiet, 
pirmais gads, kad pilnībā nebija 
skaidrs, līdz ienācām iecirknī.» 
Mareks atklāj, ka daļa sarakstu lī-
deru ir labi zināmi: «Maza pilsēta, 
daudzi ir pazīstami, bet katrs savā 
sarakstā, nevar saprast, kurš būs 
īstais.» Kristīna piebilst: «Katrā 
sarakstā ir pa kādam foršam cilvē-
kam, ko gribētu redzēt kā deputā-
tu, un, šķiet, viņi būtu spējīgi, bet 
sistēma ir tāda, kāda ir — jāizvē-
las viens saraksts un cilvēki, kam 
uzticēties.» Viņasprāt, vienkāršāk 
būtu, ja visi deputātu kandidāti ne-
atkarīgi no partejiskās piederības 
atrastos vienā sarakstā un atliktu 
tikai izvēlēties «par» vai «pret».

Neatkarīgi no tā, vai izvēle 
veikta jau pirmdien, tagad vai 
tiks izdarīta vēlēšanu dienā, katra 
balss ir svarīga, lai veidotu mūsu 
novada nākotni. Tāpēc izmanto-
sim savas tiesības un piedalīsi-
mies pašvaldību vēlēšanās!

Nr. Iecirknis Nobalsojuši
1. Talsu Kultūras centrs 368
2. Talsu novada Administratīvais centrs 315
3. Rojas kultūras centrs 185
4. Sabiles Kultūras nams 162
5. Dundagas pils 133
6. Mērsraga Tautas nams 127
7. Talsu 2. vidusskola 118
8. Pastendes Kultūras nams 98
9. Stendes Tautas nams 95

10. Valdemārpils 77

Balsstiesīgie  Talsu novadā

Iecirkņu kopskaits

Nobalsojuši līdz 5. jūnija 13.00

29 247
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Iepriekšējās balsošanas kopējā aktivitāte līdz 5. jūnija 11.00
Dati no CVK mājaslapas

7,91 %
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MŪSU VIESIS

Niceta Anna Stariņa

Dodoties uz interviju pie 
Haralda Gornostaja, biju 
mazliet satraukta, jo atce-
ros, kā arī man palaimējās 
būt kādā viņa vadītā sporta 
stundā, kur skolotāja vārds 
bija likums. Noteikumi vien-
mēr bija skaidri un sapro-
tami, vēl kā šodien atceros: 
«Anna lasa bumbiņas, Jānis 
met un Ilze gatavojas!» Arī 
intervijas dienā, kad Ha-
ralds piedāvā man kafi ju, uz-
reiz piekrītu, lai gan vienmēr 
visiem atbildu, ka līdz kafi jai 
vēl neesmu izaugusi. Un jūs 
neticēsiet — lai arī melna un 
bez piena, tā bija garšīgākā 
kafi ja līdz šim! Haralda spē-
ja likt līdzcilvēkiem paskatī-
ties uz dzīvi citādāk būs ma-
nāma arī turpmākajā stāstā.

Haraldu Gornostaju vienmēr 
esmu zinājusi kā īstu Sabiles 
sporta dvēseli. Tāpēc, uzzinot, ka 
viņa dzimtā pilsēta nav pat Talsu 
novadā, mazliet apjuku. 

«Dzimtā pilsēta man ir Dau-
gavpils,» stāsta Haralds. «Tur 
dzīvojām īsu brīdi, līdz pie ap-
vāršņa parādījās vācieši. Mamma 
atrada darbu Cēsīs, un tā mēs tur 
no 1941. gada arī dzīvojām. Tad 
mūsu ceļi veda uz Rīgu, tālāk — 
uz Ugāli… Bet Sabilē es vienkārši 
iemaldījos,» viņš smaidot noteic. 

Un tikpat vienkārši seko arī 
jautājums man — kā izlēmu uz 
sarunu uzaicināt tieši viņu? Izstās-
tu, ka jau divi sabilnieki, Pēteris 
Žimants un Ģirts Grīslis, savās 
intervijās pauduši, ka Haralds 
Gornostajs ir treneris, skolotājs, 
kas viņos spējis ieaudzināt spēcī-
gu mīlestību pret sportu. Pirms 
intervijas domāju, kā gan to var 
izdarīt, taču sarunas laikā viss tapa 
skaidrs. Haralds ticēja saviem au-
dzēkņiem un viņos redzēja milzu 
potenciālu. Arī tagad, kad pagā-
juši jau vairāki gadi, skolotājs ne-
minstinoties izstāsta par Pētera 
un Ģirta pirmajām sporta gaitām: 
«Atceros, ka tenisisti bija paši pir-
mie, kas ieradās sporta centrā un 
sāka spēlēt tenisu. Jāteic, ka Pē-
teris tīri labi iemanījās pārvaldīt 
bumbiņu. Savukārt Ģirts futbolu 
sāka apgūt ceturtajā klasē. Tad vēl 
pat nebija sporta centra. No sāku-
ma sportojām Sabiles vidusskolas 
zālē, ceturtajā stāvā. Kad gaiss pa-
lika siltāks, gājām ārā.»

Sports bez inventāra
Treneris atminas arī savas pir-

mās sporta stundas, kas būtiski 
atšķiras no mūsdienām: «Pēc 
kara pirmās klases īsti nebija, bet, 
tā kā es mācēju kaut cik jau raks-
tīt un lasīt, tad mani ielika uzreiz 
otrajā klasē. Mums bija skolotājs 
no leģionāru armijas — virsnieks 
Jatislavs. Viņš iemācīja, kas ir 
basketbols, volejbols, futbols. 
Mums nebija sporta laukuma, pat 
līdzenas pļavas ne. Apkārt bija 
mežs, nelielas priedītes. Atceros, 
ka vecākie skolēni no 7. klases 
gāja palīdzēt visu iekopt. Tur gan 
bija jau vīri ar bārdām, jo kara 
laikā skolas padarīšana daudziem 
aizkavējās, izjauca mācību ritmu. 
Vienīgā nelaime bija tāda, ka 
nebija inventāra. Bumba tolaik 

Haralds Gornostajs: «Sports jau no bērnības man ir kā dzīvesveids»

Haralds Gornostajs visu dzīvi pa-
vada aktīvi. Viena no kaislībām bijusi 
riteņbraukšana. Bet vēl šodien viņš 
nūjo.      Personīgā arhīva foto

bija sapnis. Skolotājs mums no 
brezenta gabaliem kaut ko sa-
meistaroja, piepildīja ar sienu, 
tā arī sportojām. Sporta stundas 
neizpalika arī ziemā, slēpošana 
bija obligāta. 7. novembrī parasti 
bija slēpošanas sacensības, ku-
rās piedalījās mazi un lieli. Vie-
nā šķūnī bija pilns ar zaļi baltām 
vācu slēpēm. Visiem mazajiem, 
protams, tās bija pa lielu, bet tas 
nekas — jāpiedalās! Mēs, visi 
mazie, bijām satuntulējušies, bet 
nelaime tāda, ka apavu nebija ne-
kādu, jo tie bija defi cīts. Mamma 
bija man paņēmusi savus zābakus 
un slēpes. Ārā bija -10 grādi pēc 
Celsija, visiem bija obligāti jāie-
rodas. Tā ģimene, kuras bērns ne-
ieradās, dabūja trūkties. Pēc kara 
joki bija mazi. Lielie puikas gan 
bija traki, slēpoja sporta kreklos 
bez piedurknēm. Kādi viņi nāca 
atpakaļ! Sviedri bija piesaluši, uz 
ķermeņa varēja manīt lāstekas. 
Distance nebija gara, bet trīs čet-
ri kilometri aukstumā tomēr bija 
jānoslēpo.»

Stundu vadīšana jau skolas 
solā

Nonākot sestajā klasē, Ha-
ralds ar prieku palīdzēja skolai, 
aizvietojot sporta skolotāju. «Šad 
tad man lika ar otrajiem, treša-
jiem un ceturtajiem aiziet padar-
boties,» stāsta Haralds. «Tā man 
radās iemaņas. Pēc tam, institūtā, 
kad gājām praksē, daudzi nesa-
prata, kā rīkoties, bet man iznāca 
viegli, jo to jau biju darījis. Varu 
teikt, ka sports jau no bērnības 
man ir kā dzīvesveids.»

Arī Haralds piedzīvoja laiku, 
kad visiem jauniešiem «brīvprā-
tīgi», piespiedu kārtā bija jādo-
das dienēt. «Kādi likumi tolaik 
valdīja, tā arī dzīvojām,» pauž 
treneris. «Taču man ļoti palaimē-
jās, jo kādā jaukā dienā lielie vīri 
izdomāja, ka tie, kam ir augstākā 
izglītība, pēc divu gadu dienesta 
ir tiesīgi, ja ir attiecīgās rekomen-
dācijas, likt virsnieka eksāmenu. 
Tas viss ilga pusotra mēneša garā 
nometnē. Man izdevās nokārtot 
virsnieka pakāpi, un pēc diviem 
gadiem tiku mājās. Tā būtu jāpa-
liek vēl viens gads.» 

Tad divus gadus skolotājs 
darbojās Kuldīgā, taču drīz vien, 
kā pats saka, «iemaldījās» Sabi-
lē uz palikšanu: «Te jau strādāja 
buldozers, līdzināja kalnus, ra-
kumus, darbi ritēja pilnā sparā. 
Trīs gadus nācās cītīgi strādāt, 
lai varētu kvalitatīvi veikt dar-
bu, jo ar mazo zālīti nepietika. 
Skolēnu skaits bija tuvu 600. Es 
atceros skolas atklāšanas dienu. 
Visa skolas priekša bija pilna 
ar cilvēkiem. Bija ieradušies 
arī vecāki, kuriem bērni vēl pat 
nebija skolas vecumā. Tas bija 
nozīmīgs pilsētas kopējais pasā-
kums.»

Viss sākās ar futbolu 
Sabilē Haralds saņēma piedā-

vājumu strādāt par futbola pul-
ciņa vadītāju. «Jau agrā pavasarī 
mēs sākām piedalīties dažādās 
sacensībās,» dalās treneris. «Tā 
līdz rudenim bijām aizvadīju-
ši pie 60 sacensībām. Ir cilvē-
ki, kas zināja stāstīt, ka futbols 
Sabilē bija iecienīts jau pirms 
kara. Kādreiz futbola laukums 
bija pirms «Ēģiptes» (peldvieta 
Sabilē — aut.), kur bija līdzens 
laukums, vieni vārti, tāpēc tur 
kādreiz notika kustība. Bet sko-
la no tās vietas ir divu kilometru 
attālumā, tāpēc laukums bērnu 
vajadzībām nebija izmantojams. 
Kamēr aiziet un atnāk, tas prasa 
laiku. Vajadzēja domāt alterna-
tīvu tepat uz vietas. Tā nu radās 
doma veidot lielo stadionu Sabi-
lē. Tad, kad 1964. gadā nodeva 
ekspluatācijā Sabiles vidussko-
lu, nākamajā gadā jau apsprie-
dāmies par stadionu, kurš būtu 
sācies 50 soļus no šķūņa, kas at-
rodas pie sporta laukuma uz bir-
zītes pusi, līdz pat skolotāju mā-
jai. Kādreiz šeit nebija nevienas 
mājas, visur bija krūmi, ļoti pur-
vains. Vajadzēja taisīt meliorā-
ciju. Ja stadions tiktu izveidots, 
tad šeit būtu pavisam cita sistē-
ma izveidojusies. Šobrīd lauku-
mā būtu kurinātava, garāžas un 
dzīvokļu mājas. Bet mēs ātri ap-
jēdzām, ka būs grūti tik lielu sta-
dionu izveidot, jo nepieciešamas 
tribīnes un viss pārējais. Tolaik 
tik lielu līdzekļu nebija.»

Dažādas sporta stundas
Šobrīd pie Sabiles pamatsko-

las atrodas sporta laukums daudz 
mazākā versijā, taču sportot gri-
bētāju tur ir katru vakaru. Haralds 
atklāj, ka bieži stundas aizvadīja 
arī Jaunsabiles priedēs — mežā, 
kur bērni skrēja krosu: «Sākumā 
skriešana bija tepat pa birzīti, bet 
te nebija, kur izvērsties. Oktobris 
piederēja krosam. «Priedes» no 
skolas bija aptuveni 900 metru 
attālumā. Tolaik atzīme sastāvē-
ja ne tikai no tā, cik labi tu veic 
distanci, liela nozīme bija stundu 
apmeklējumam un tam, vai iero-
dies laicīgi. Tad nu skolēniem bija 
ātri jāpārģērbjas un pat jāziedo 
daļa no starpbrīža, lai ierastos uz 
pulcēšanās vietu. Piecas minūtes 
pēc zvana bija jābūt starta vietā. 
Protams, bija skolēni, kas nenāca, 
bet ir ļoti svarīgi skolēniem mai-
nīt vidi, lai skrietu ne tikai stadio-
nā, bet arī pa meža takām. Skrie-
šana iedalās divās daļās: sprints 
un izturības skrējiens. Bija bērni, 
kuriem padevās sprints, bet grū-
tības sagādāja izturības skrējiens, 
un otrādi. Galvenais ir izveidot 
sistēmu un pareizu vērtējumu.» 

Jaunsabiles priedēs jau kā tra-
dīcija bija Kurzemes skolu kross. 
«Tolaik visām skolām bija obligā-
ti jāpiedalās,» atminas Haralds. 
«Aivars Žimants palīdzēja, at-
balstīja, pats karstā aprīļa dienā 
dalīja konfektes un sulas. Mazliet 
pietrūka, bet viņš visu saorganizē-
ja, brauca pakaļ, lai visiem ir. Jeb-
kurš darbs — kultūras, sporta vai 
izglītības — nenotiek tukšā telpā. 
Ir nepieciešama sabiedrība un tās 
atbalsts. Ja nav sabiedrības atbal-
sta, tad ir daudz grūtāk strādāt.» 

Ne tikai komandas sporta veidu 
un skriešanas sacensības, bet arī 
riteņbraukšanu Haralds prata no-
organizēt tā, lai piedalītos vairāki 
spēcīgi dalībnieki. «Tieši pēc At-
modas mēs organizējām skolas sa-
censības riteņbraukšanā,» atceras 
sporta skolotājs. «Vienīgā iespēja-
mā distance bija ar starta vietu pie 
televīzijas torņa, lai bērniem nav 
jābrauc augšā pa kalnu, jo sacen-
sībās piedalījās dažāda vecuma 
jaunieši. Tajā laikā jau bija grūtāk 
dabūt arī labu braucamrīku. Citam 

mazliet labāks, citam viss krakšķē-
ja un brakšķēja. Bet bērni turējās 
godam. No Sabiles torņa brauca 
līdz Stendei, tālāk uz Veģiem un 
tad mājās. Jāsaka gan, ka šādas sa-
censības notika vien divas reizes, jo 
grūtības sagādāja noslēgt uz dažām 
minūtēm satiksmi.»

Neatlaidīgs un sistemātisks 
darbs nes augļus

Vaicājot, kā izdevies pulcēt ap 
sevi tik neatlaidīgus un pozitīvus 
cilvēkus, kuri iemīlēja sportu tik-
pat stipri, cik viņš, skolotājs atbild, 
ka tas ir regulārs un sistemātisks 
darbs: «Manuprāt, sporta stundas 
ir jāsavieno ar ārpusklases dar-
bu, kas ir viens no rādītājiem, kā 
tu strādā. Tolaik bija ļoti daudz 
sacensību, kur sākumā varēja 
piedalīties tikai no 5. klases, bet 
vēlāk arī 3. un 4. klases. Gadu no 
gada skolēniem palielina slodzi un 
prasības. Ja tu regulāri strādā, tad 
agri vai vēlu tu pieķeries savam 
darbam. Īpaši, ja ir rezultāti un 
panākumi. Protams, ir ļoti daudz 
atkarīgs arī no tā, kas to lietu stū-
rē. Sacensības starp skolām bija 
nopietnas visos līmeņos, kas deva 
lielāku motivāciju. Visur bija pa-
matīga programma, nevarēja aiz-
braukt nesagatavojies. Vajadzēja 
būt līmenim. Man bija ļoti spēcīgi 
un fantastiski audzēkņi. Piemē-
ram, 1962. gada puikas rajona sa-
censībās uzvarēja Talsu ģimnāziju, 
kur visi bija no sporta skolas!» 

Un tas nebūt nav vienīgais pa-
nākums, ko Haralds Gornostajs 
kopā ar saviem audzēkņiem sa-
sniedzis. «Ziemas olimpisko spēļu 
laikā 1992. gadā notika fi nālsa-
censības mūsu republikā tautas 
basketbolā,» stāsta treneris. «Tad 
liela daļa no mūsu audzēkņiem 
negaidot guva uzvaru, jo Baldones 
komanda uztraucās par Rīgu un 
Rīga par Baldoni — kurš nu uzva-
rēs? Mēs kļuvām par uzvarētājiem 
tāpēc, ka mūs nemaz neievēroja. 
Mūs novērtēja pārāk zemu. Ko-
manda sastāvēja no bijušajiem 
sabilniekiem. Protams, ne visi tajā 
brīdī dzīvoja Sabilē — cits Rīgā, 
cits Talsos, cits Kandavā. Sabilnie-
ki ir spēcīgāki, nekā izskatās.»

Spēku noteikti radīja discip-
līna un skaidri noteikumi, bilst 
sporta skolotājs: «Es uzskatīju, 
ka 11. un 12. klasē obligāti iesil-
došie vingrojumi 10—15 minūtes 
ir jānovada vienam skolēnam. 
Bija tādi, kas zināja, ka nākamajā 
stundā vajadzēs vadīt, un neiera-
dās vai arī ieradās ar nokavēša-
nos. Man tas nebija pārsteigums, 
tāpēc stundas noslēgumā atļāvu 
novadīt nokavēto. Protams, ne-
drīkst bērnam darīt tā, lai viņš 
justos aizvainots. Viņiem jāzina, 
ka šāda sistēma ir, lai mazāk iz-
nāk pretī runāšana. Es šodien brī-
nos, ka televizorā stāsta muļķības 
par to, ka jāstiprina ārpusklases 
darbs. Stundas ir pamats. Tas ir 
visa sākums. Esmu redzējis mo-
dernās stundas, kādas ir tagad, 
bet man tas nav pieņemami. Tā ir 
velta laika tērēšana. Ir nepiecie-
šami normatīvi!»

Haralda mīlestība pret sportu 
nekur nav zudusi, vēl aizvien var 
manīt, kā viņš aktīvi nūjo pa tā 
laika sporta takām — birzīti. Un 
viņš ir pārliecināts: «Staigāt ar 
nūjām ir nepieciešamība. Ja šajā 
vecumā neko nedarīsi, tad arī pa-
liksi uz vietas.» 

Haraldu viņa audzēkņi piemin 
vēl šodien. Viņš arī pirmais vadīja 
Sabiles sporta centru.
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Niceta Anna Stariņa 

Latvijā viens no galvena-
jiem problēmjautājumiem 
ir ceļi, jo tie bieži vien ir ļoti 
sliktā kvalitātē. Daļa pēc re-
montdarbiem «kliedz» jau 
ilgu laiku, taču tā arī pa-
liek «gaidītāju rindā», un ir 
ceļi, kuri salīdzinoši vēl nav 
tik sliktā stāvoklī, taču tiek 
savesti kārtībā. No 7. mai-
ja rosību var manīt posmā 
Upesgrīva—Roja. Tur Lat-
vijas Valsts ceļi (LVC) veiks 
eksperimentu, pirmo reizi 
izmantojot ar bitumenu sta-
bilizētu materiālu (BSM) 
kārtu. Būvdarbus ekspe-
rimentālajā posmā veiks 
SIA «VIA» par līgumcenu 
586 251,99 eiro, taču pārē-
jos darbus veic piegādātāju 
apvienība VIA un LAU par 
līgumcenu 2 370 579,2 eiro. 

Citās valstīs BSM tehnoloģiju 
jau izmanto, taču Latvijā to ie-
klās pirmo reizi. «Latvijā ir neliels 
tirgus, kā arī, salīdzinot ar citām 
valstīm, mums ir maza teritorija,» 
skaidro LVC Komunikācijas daļas 
vadītāja Anna Kononova. «Tāpat 
citās valstīs ir lielāka ekonomiskā 
attīstība, tāpēc mūsu tirgū ierasti 
inovācijas ienāk nedaudz vēlāk, 
nekā citur. Patlaban mūsu kolēģi, 
inženieri, ir secinājuši, ka vairā-
ku pēdējo gadu garumā Latvijas 
valsts ceļu tīklā ir veikti būvdar-
bi, kuriem būs nepieciešama at-
jaunošana pēc apmēram desmit 
gadiem, un tieši šajos ceļos būs 
daudz posmu, kuros varētu pie-
lietot BSM tehnoloģiju. Līdz ar to 
mēs gatavojamies tam, ka, iespē-
jams, mums tas būs aktuāli. Tāpēc 
mēs to arī sākam izmēģināt, jo ci-
tās valstīs jau ir laba pieredze, kur 
ir līdzīga ekspluatācija, klimats un 
citi apstākļi. Ja šī tehnoloģija tie-
šām būs derīga un laba, tad turp-
mākajos gados būs plašas iespējas 
to izmantot.» 

«Konkrēti šo segumu mēs ne-
esam būvējuši, šis būs pirmais lī-
gums Latvijā,» atklāj ceļu būves 

uzņēmuma SIA «VIA» projektu 
vadītājs Aivis Korņivskis. «Uz šī 
ceļa iegūsim savu pirmo piere-
dzi ar BSM segumu. Pagaidām 
mēs veicam objekta uzmērīšanu 
un apsekošanu. Ja kaut ko jaunu 
atklāsim, tad noteikti informē-
sim pasūtītāju, bet šobrīd nekādu 
pārsteigumu nav.»

LVC eksperimentam izvēlējās 
ceļa posmu, kurā jau bija plāno-
ti remontdarbi. «Šis posms ir ar 
mērenu satiksmes intensitāti,» 
teic A. Kononova. «Tur pirms tam 
ir bijušas tehnoloģijas, kas paredz 
to, ka atjaunošana varētu būt ar 
BSM tehnoloģiju. Blakus izman-
tosim alternatīvo tehnoloģiju. 
Sanāk, ka viens otram blakus būs 
posms ar BSM tehnoloģiju un ar 
recekli. Tādā veidā mēs tos lielis-
ki varēsim salīdzināt.» 

Segumu atšķirības rada 
izaicinājumus

Vēsturiski puse no ceļa posma 
Upesgrīva—Roja ir sliktāka, taču 
otra puse — labākā tehniskā stā-
voklī. «Posmā, kas ir sliktākā teh-
niskā stāvoklī, seguma virskārtu 
maina pamatīgāk, tur izbūvē 
apakškārtu, kas vienā gadījumā 
būs receklis, bet otrā — BSM 
tehnoloģija,» stāsta A. Konono-
va. «Pēc tam virsū uzklās jaunas 
asfaltbetona  kārtas. Savukārt nā-
kamais posms, kur tagad mēs ie-
klāsim virsmas vienkārtas apstrā-
di — tā jau ir vienkārša seguma 
atjaunošana, jo posms ir salīdzi-
noši nesen pārbūvēts, līdz ar to 
tagad tehnoloģiski tam ir nepie-
ciešams atjaunot virskārtu, lai tas 
ilgāk kalpotu labā stāvoklī.»

A. Korņivskis pauž, ka segumu 
atšķirības rada izaicinājumus būv-
niecības procesā: «Lai uzsāktu dar-
bu, mēs no Vācijas vedam iekārtas, 
kas ir paredzētas darba izpildei. 
Pozitīvi ir tas, ka, ja iepriekšējā die-
nā ir vecais asfaltbetona segums, 
tad jau pēc nedēļas var uzklāt pil-
nīgi jaunu. Sākumā ar asfaltbetona 
frēzi ir jānofrēzē malas, jāpievieno 
nedaudz jaunā minerālmateriāla, 
pēc tam darbojas receklieris, kas 
iemaisa bitumu, cementu un tad to 
visu padod uz ieklājēju, kas ieklāj 
segumu. Šī līguma ietvaros mums 

Ceļa posmā Upesgrīva—Roja ieklās eksperimentālo segumu

«Šis eksperiments ir ar mērķi, lai nākotnē ar mazākiem ieguldījumiem varētu veikt kvali-
tatīvākus seguma remontus,» bilst A. Korņivskis.    Terēzes Matisones foto

būs trīs veidu tehnoloģijas. Katram 
no posmiem ir kvadrātmetra cena, 
un ir cerība, ka BSM būs visizde-
vīgākais un lietderīgākais segums. 
Tas, ka ir dažādi segumi, rada 
papildu izaicinājumus, jo jāveido 
šuves, kur savienojas viens posms 
ar otru, tāpat tieši šim līgumam 
mums ir jāved iekārtas no Vācijas, 
kuras pēc tam vedīsim atpakaļ. Ja 
šāda metode būs kā norma nākot-
nē, tad noteikti šīs speciālās iekār-
tas iegādāsimies, lai varam kvalita-
tīvi strādāt.»

Eksperimentālo segumu 
novēros trīs gadus

Segumu ieklāšanas darbi sāk-
sies jūnija sākumā, un šobrīd plā-
nots, ka divu kilometru garajai 
eksperimentālā seguma posma 
ieklāšanai būs nepieciešamas vien 
divas nedēļas. Savukārt visus dar-
bus plānots pabeigt līdz šī gada 
septembrim. «Novērošana sāksies 
jau būvdarbu laikā,» teic A. Ko-
nonova. «Tiks pētīts arī pats BSM 
maisījums, jo mūsu nozare pirmo 
reizi saskarsies ar to, ka šāds mai-
sījums vispār ir jāizgatavo, līdz ar 
to salīdzināsim, vai maisījums, kas 
tiek mums reāli būvobjektā iebū-
vēts, un tā īpašības atbilst teorē-
tiskajām zināšanām. Uzreiz pēc 
būvdarbu pabeigšanas būs skaid-

ras jau kaut kādas pazīmes, cik labi 
vai slikti viss ir sanācis. Pēc tam trīs 
gadus vērosim, kā šis ceļa posms 
uzvedas — kā tas iztur ziemas, kas 
ir viens no galvenajiem pārbaudī-
jumiem Latvijas ceļiem. Pēc divām 
trim ziemām būs gala verdikts, vai 
šī tehnoloģija masveidā ir ievieša-
ma mūsu remontdarbu praksē.»

«Latvijas Valsts ceļi, kas ir šī 
objekta pasūtītāji, laboratoriskos 
apstākļos ir veikuši šī materiāla 
testēšanu, jaukšanu un izpēti. Tā-
pēc teikt, ka tas varētu iet zudī-
bā, nevar. Šis eksperiments ir ar 
mērķi, lai nākotnē ar mazākiem 
ieguldījumiem varētu veikt kva-
litatīvākus seguma remontus,» 
bilst A. Korņivskis.

Kāpēc nelabo posmu Roja—
Valdemārpils? 

Tomēr iedzīvotājus māc neiz-
pratne, kāpēc remontdarbus veic 
ceļa posmā Upesgrīva—Roja, 
kas ir daudz labākā stāvoklī nekā 
posms Valdemārpils—Roja, kas 
rindā gaida jau vairākus gadus.  
«Lai arī posms Upesgrīva—Roja 
nenonāktu līdz tādam stāvoklim 
kā Roja—Valdemārpils, tam ir jā-
veic regulāra atjaunošana,» atzīst 
A. Kononova. «Satiksmes intensi-
tāte tur ir lielāka nekā ceļa posmā 
Valdemārpils—Roja. Tāpat arī Val-

demārpils ceļam ir nepieciešamas 
lielākas investīcijas.  Lai to savestu 
kārtībā, tur vairs nepietiek tikai ar 
seguma atjaunošanu, tur jau vaja-
dzīga pārbūvēšana, kas ir daudz 
dārgāk. Tāpēc ir tik svarīgi darīt 
savlaicīgi to, ko mēs darīsim uz 
autoceļa Upesgrīva—Roja. Mums 
ceļiem nav pietiekama fi nansēju-
ma. Katru gadu mūsu kolēģi in-
ženieri pieņem sliktus lēmumus 
— viņiem ir jāizdomā, kurus ceļus 
neremontēsim, jo tam vienkārši 
nav naudas. Tas nav tāpēc, ka mēs 
negribam, mēs labprāt izremontē-
tu visus ceļus, kas ir sliktā stāvok-
lī, bet diemžēl naudas ir maz, un 
katru gadu ir jāizvēlas prioritātes. 
Satiksmes intensitātei ir ļoti liela 
loma. Jo lielāks cilvēku skaits lieto 
ceļu, jo augstāka ir prioritāte.» 

Remontdarbu laikā būs brauk-
šanas ātruma ierobežojumi un 
satiksmi organizēs ar vadstat-
ņiem, ceļazīmēm un luksoforiem. 
Vilkastes strauta tilta pārbūves 
laikā reverso kustību organizēs 
pa lokālu apbraucamo ceļu. Vil-
kastes strauta tiltu demontēs un 
tā vietā izbūvēs caurteku.

Šobrīd VARAM ministre pa-
ziņojusi, ka fi nansējums P126 
Roja—Valdgale ir atrasts. Tuvā-
kajā laikā tiks izsludināts iepir-
kums būvniecībai.

30. maija vakarā Tiņģe-
res muižā dāmas pulcējās uz 
vēlo pēcpusdienas tēju, ģēr-
bušās 19. gadsimta sākuma 
stilistikai atbilstošos tērpos. 
Notikums, kas radīja cita 
gadsimta sajūtu, bet bija tik 
piederīgs muižas gaisotnei. 

Jau trešo gadu Īves pagasta 
attīstības biedrība «Tiņģernieks» 
Tiņģeres muižā realizē projektu 
«Muižas šuvēju dienas. 3. sezona» 
(LAD ELFLA projekts Nr.24-
08-CL13-C0LA19.2202-000002), 
tas ir apmācību projekts, kurā 
dalībniecēm viss tiek nodroši-
nāts — audumi, piegrieztnes, 
dekorēšanas materiāli, tikai ir 
nepieciešamas nelielas priekš-
zināšanas šūšanā. Pirmajā gadā 
tika darinātas cepures, otra-
jā — «spensera» jaciņas, bet 
šogad  — ampīra stila kleitas, 
kas pasniedzējas Inas Brūveres 

(«Elvīras Korfs šūšanas un ho-
biju akadēmija») vadībā tika da-
rinātas pēc senām piegrieztnēm. 
Taču projekta galvenais mērķis 
ir apgūt jaunas šūšanas un tērpu 
dekorēšanas prasmes, kuras būtu 
noderīgas, veicot citus šūšanas 
vai hobiju darbus. 

Projekta noslēguma pasākums 
bija ne tikai tikšanās un tējas dzer-
šana ar līdzīgi domājošām dāmām, 
kuras aizraujas ar modes vēstures 
pētniecību, bet arī atskats uz pa-
veikto, uz to, kas apgūts, uzzināts 
no jauna, piemēram, kā uzšūt 
kleitu ar oderi, kā izveidot fi fīgas 
rotājumu lentas u.c., un, protams, 
arī priecāšanās par katras dāmas 
sasniegumiem un skaisto rezul-
tātu! Biedrība «Tiņģernieks» ir 
pateicīga BDR «Ziemeļkurzemes 
biznesa asociācija» darbiniecēm 
un citiem projekta rakstīšanas 
un realizēšanas gaitā iesaistītiem 
cilvēkiem par vienmēr atsaucī-

«Muižas šuvējas» tiekas pie tējas tases

go attieksmi un iedrošinājumu. 
«Muižas šuvējas», pie tējas tases 
čalojot, pārrunāja, kas varētu būt 

nākamais projekts, kura dāmas 
ietērpa daļa vai aksesuārs varētu 
tapt nākamais.

Baiba Kalna,
Īves pagasta attīstības biedrības 
«Tiņģernieks» projektu vadītāja

Edgara Lāča foto
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Pirmo reizi Latvijā pieejami materiāli par Trešās 
paaudzes universitāšu izveidi 

Projekta «Trešās paaudzes universitāšu tīkla izveide 
Latvijā sabiedrības vecākās paaudzes sociālās labklājības 
un drošības vairošanas interesēs» ietvaros ir tapuši divi 
izglītojoši materiāli senioru izglītības popularizēšanā un 
attīstībā Latvijā — «Vadlīnijas Trešās paaudzes universi-
tātes darbības izveidošanai» un  «Rokasgrāmata Trešās 
paaudzes universitātes darbības organizēšanai». Materiā-
lu mērķis ir pirmo reizi latviešu valodā saprotami, ar labās 
prakses piemēriem, sniegt ieskatu un iedvesmu par Trešās 
paaudzes universitāšu, kas Latvijā vairāk atpazīstamas kā 
senioru skolas, izveidi un darba organizēšanu.

Projektā sadarbojas nevaldības organizācijas no visas 
Latvijas, kas apkopo un attīsta kopš 2015. gada Latvijā 
pieejamās senioru izglītības iniciatīvas. Proti, biedrība 
«Vidusdaugavas NVO centrs» kā projekta vadošais ie-
sniedzējs un partneri — Latvijas senioru kopienu apvie-
nība no Rīgas, Kuldīgas Senioru skola, Ikšķiles Senioru 
skola, «Baltā māja» no Līvāniem, Ķeipenes Senioru sko-
la, Jelgavas Senioru universitāte, Siguldas Senioru skola, 
Krāslavas Senioru skola, biedrība «Vecmāmiņas.lv» u.c.

Kur darbojas Trešās paaudzes universitātes, ārstu 
uzgaidāmās telpas kļūst tukšākas

Sabiedrības novecošanās ir ilgstošs un neatgriezenisks 
process, ko nevar apturēt, bet var censties mazināt tā ne-
gatīvās sekas. Trešās paaudzes universitātes ir izmaksu un 
organizēšanas ziņā efektīvs sociālās integrācijas un lab-
klājības rīks veselīgas novecošanās veicināšanai.

Trešās paaudzes universitātes (turpmāk tekstā — U3A,  
no angļu valodas «University of the Third age») jeb mērķ-
tiecīga un regulāra mācīšanās iespēja gados vecākajiem 
iedzīvotājiem ir mūsdienīgs sociālās inovācijas fenomens, 
kuru pasaulē pazīst nu jau vairāk nekā 50 gadus, kopš 
1973. gada. Latvijā dažas senioru mērķtiecīgas izglītoša-
nas iniciatīvas ir vērojamas tikai pēdējo desmit gadu laikā, 
tās tiek sauktas par senioru skolām, senioru akadēmijām, 
nesteidzīgas dzīves skolu, senioru universitāti. 

Pirmā U3A tika izveidota Francijā 1973. gadā. Turp-
mākajos gados šī kustība attīstījās gandrīz visās Eiropas 
valstīs, t.sk. mūsu kaimiņvalstīs Lietuvā, Igaunijā, Polijā. 
Seniori aktīvi izmanto iespēju mācīties, apgūt noderīgas 
prasmes un kompetences, lai neapstātos savā attīstībā. 
Mācību centru pieredze rāda, ka aktīvs dzīvesveids ve-
cumdienās ļauj izjust savu piederību domubiedru grupai, 
palīdz novērst uzmanību no sliktas pašsajūtas, skumjām 
domām un trauksmes. Iesaistoties regulārā un interesantā 
darbībā, seniori ir mazāk pakļauti depresijas riskam, re-
tāk slimo, mazāk vēršas pēc medicīniskās palīdzības, labāk 
orientējas sabiedriskajos procesos, izjūt lielāku gandarīju-
mu par dzīvi.

U3A nav tikai par labumu senioriem, tas ir stāsts arī 
par valsts atbalstīšanu. Ko iegūst valsts? Palielinoties zi-
nāšanām un prasmēm, cilvēki kļūst kompetentāki, viņiem 
attīstās kritiskā domāšana, pieaug pašcieņa. Jo vairāk cil-
vēku piekopj aktīvu un veselīgu dzīvesveidu, jo mazākas 
izmaksas sociālās aprūpes un veselības aprūpes sistēmās. 
Tas ir arī labs piemērs jaunākām paaudzēm, sabiedrībā 
samazinās drūmu, nelaimīgu, pesimistisku, negatīvisma 
pilnu cilvēku.

Latvijā U3A attīstību šobrīd virza NVO, aicina val-
sti sadarboties

Latvijā Trešās paaudzes universitātes vēl nav attīstī-
jušās, lai gan pirmie mācību kursi — senioru skolas un 
universitātes — pastāv dažādās pilsētās: Rīgā, Jelgavā, 
Krāslavā, Kuldīgā, Jēkabpilī, Ikšķilē un Siguldā. Tās vei-
dojas pēc brīvprātīgo vai sabiedrisko organizāciju inicia-
tīvas, ne pēc valsts noteiktiem mērķiem un uzdevumiem. 
Kaut gan nepieciešamība veidot mērķtiecīgu sociālo po-
litiku novecošanās negatīvo seku mazināšanai ir iekļauta 
Latvijas Nacionālajā attīstības plānā 2021.—2027. gadam, 
tas, ko redzam, pagaidām ir drīzāk fragmentāri pasākumi, 
nevis visaptveroša stratēģija.

Lai maksimāli atbalstītu interesentus Latvijā, kas vē-
las uzsākt darbību U3A formātā, projekta eksperti ir iz-
strādājuši Vadlīnijas U3A darbības izveidošanai jau esošā 
organizācijā un/vai no jauna dibināmā organizācijā. Vad-
līnijas veidotas kā saprotama un konkrēta praktisku rīcī-
bu ceļa karte, lai iedrošinātu jau esošās organizācijas, kas 
plāno pievienoties U3A tīklam vai plāno dibināt tās no 
jauna. Autori  izmantoja «jautājumu—atbilžu» valodu, jo 
jautājumu ir daudz, bet ir arī atbildes. Vadlīnijas izskaidro 
tādus svarīgus jautājumus, kā U3A ideja un būtība, termi-
nus, U3A modeli (izglītojamie, izglītotāji, procesa koor-
dinators un sadarbības partneri), sniedz iedvesmas stās-
tus un apraksta Latvijas jau esošo senioru skolu darbības 
modeļus, iepazīstina ar rīcības plānu U3A izveidei, t.sk. 
praktiskās sagataves un saites, un noderīgiem resursiem. 

Savukārt, lai sniegtu detalizētu ieskatu par senioru iz-
glītotāju darbu un tā pilnveidošanu līdz iesaistei U3A sa-
darbības tīklā, pieejama Rokasgrāmata, kurā apkopota pro-
jekta partneru sadarbības prakse ar organizācijām Polijā, 
Igaunijā, Lietuvā un Portugālē jeb valstīs, kuru pieredzi 
mācījās projekta partneri, Latvijas U3A praktiskā darba 
un sadarbības pieredze, skaidrotas U3A darba vērtības. 

Vadlīnijas un Rokasgrāmata ir veidotas vienkāršā va-

lodā ar praktiskiem piemēriem no projekta partneru ik-
dienas darba, kā arī starptautiskās pieredzes. Materiālu 
vērtību vairo arī projekta partneru patiesā interese un 
degsme izpētīt starptautisko praksi, adaptēt to Latvijas 
situācijai. Piemēram, Portugālē U3A darbā liela nozīme 
ir brīvprātīgajiem lektoriem, gandrīz 80 % jeb gandrīz 
2000 izglītotāji 350 U3A organizācijās ir brīvprātīgie. Kā 
Latvijā ieviest U3A darbā brīvprātīgo iesaisti, kā nodro-
šināt regulāru mācību procesu, kā izzināt senioru mācību 
vēlmes — atbildes sniegtas Rokasgrāmatā.

Aicinām iepazīties ar projekta materiāliem projekta 
vadošā partnera Vidusdaugavas NVO centrs mājaslapā 
https://www.vidusdaugavasnvo.lv/ sadaļā «Projekti/aktu-
ālie projekti»! Lai saņemtu Rokasgrāmatas vai Vadlīni-
ju drukas versijas vai uzzinātu vairāk par iesaistīšanos 
U3A tīklā, aicinājums sazināties ar sev tuvāko projekta 
partneri vai projekta vadītāju Agitu Pleiko («Vidus-
daugavas NVO centrs»), zvanot 29449622 vai rakstot 
info@vidusdaugavasnvo.lv !

«Latvijas senioru kopienu apvienība» — viens no 
U3A projekta partneriem

Viens no projekta partneriem ir biedrība «Latvijas 
senioru kopienu apvienība» (LSKA) Rīgā. Biedrība vei-
dojusies, apzinoties nepieciešamību apvienot senioru 
biedrības dažādos Latvijas reģionos. Gadu gaitā LSKA 
biedru un sadarbības partneru skaits ir ievērojami au-
dzis, darbs pie senioru kopienu piesaistīšanas turpinās, 
jo senioru intereses var produktīvāk aizstāvēt, apvieno-
joties vairākām NVO. 

Kopš LSKA dibināšanas un struktūrvienības «Senio-
ru saeima» izveidošanas biedrība strādā pie ilgtspējīgu 
senioru interešu aizstāvības programmas izveides, kuru, 
vadoties pēc aktuālās situācijas, nemitīgi papildina. Šogad 
Saeimas Sociālo un darba lietu komisijā iesniedzām arī 
savu iniciatīvu par speciāla Senioru likuma izveidi. 

Apzinoties, ka sabiedrības novecošanās tikai augs 
un gados vecāku cilvēku ilgāka nodarbinātība, tai skaitā 
jaunu prasmju  un zināšanu apgūšana, arvien vairāk kļūs 
par nepieciešamību, nodibināta struktūrvienība «Senioru 
skola Rīgā».

Kā seniori mācās biedrībā «Latvijas senioru kopie-
nu apvienība»? 

«Mūžizglītībai ir ļoti nozīmīga loma, lai gados vecāku 
cilvēku dzīve būtu jēgpilna un aktīva. Trešās paaudzes 
universitātes un senioru skolas ir tā «burvju nūjiņa», kas 
dzīvei arī pēc aiziešanas pensijā piešķir košas un dzīves-
priecīgas krāsas,» saka LSKA «Senioru skolas Rīgā» 
vadītāja kopš tās dibināšanas brīža Liesma Neipreisa. 
Aktivitāšu loks ir visplašākais — sākot ar pašreizējā ģeo-
politiskajā situācijā tik būtiskām tēmām, kā civilās aizsar-
dzības pamati, hibrīdkara draudu atpazīšana, digitālās 
prasmes u.tml., beidzot ar kultūrizglītojošām ekskursijām 
uz dažādiem Latvijas novadiem, muzeju un izstāžu ap-
meklējumiem, tikšanās ar dažādām valsts un pašvaldību 
amatpersonām, arī sadraudzības braucieni pie Lietuvas 
un Igaunijas senioriem. 

Organizējot «Senioru skolu Rīgā», LSKA mērķis ir, lai 
seniors, kurš beidzis aktīvās darba gaitas, nesēž mājās, bet 
nāk aktīvi darboties, atrod jaunus domubiedrus, iet kop-
solī ar laikmetu un jūtas laimīgs.

Iveta Cīrule, Agita Pleiko,
Vidusdaugavas  NVO centrs

Lilita Kalnāja, biedrība
«Latvijas senioru kopienu apvienība»

ESAM DZĪVEI PIEVIENOJUŠI GADUS,
LAIKS TIEM PIEVIENOT DZĪVI

Bijusī televīzijas un radio diktore, politiķe un lite-
rāte Anta Rugāte «Senioru skolā Rīgā» iepazīstina 
klātesošos ar savu grāmatu «Mūsu Gerda» — doku-
mentālu stāstu par izcilu personību, bijušo ārsti un 
TV personību Gerdu Sinkēviču, ar kuru mēs kādreiz 
tikāmies televīzijas zilajos ekrānos.

* Finansē Eiropas Savienība #NextGenerationEU. Tomēr paustie uzskati un 
viedokļi ir tikai autora(-u) uzskati un viedokļi un ne vienmēr atspoguļo 
Eiropas Savienības vai Eiropas Komisijas uzskatus un viedokļus. Par tiem nav 
atbildīga ne Eiropas Savienība, ne Eiropas Komisija.

Dibināšanas gads: Vidusdaugavas NVO centrs —
2006. gads,
struktūrvienība «Vidusdaugavas
Senioru universitāte» 2024. gads

Kontakti: Brīvības iela 45, Jēkabpils, LV-5201
Tālrunis 29449622
info@vidusdaugavasnvo.lv

Mājas lapa/ sociālie 
tīkli: https://www.vidusdaugavasnvo.lv/

Izglītojamo skaits: 30

Izglītotāju/pedagogu 
skaits:

5 pastāvīgi izglītotāji, ir epizodiski piesaistīti 
brīvprātīgie pasniedzēji vai pakalpojums 
tiek pirkts ārpakalpojumā

Koordinatora p.i.: Laimdota Kancāne

«Vidusdaugavas Senioru universitātes
 aicinājums mācīties un veidot jaunas U3A:

Lai nodrošinātu senioru mūžizglītību vienmērīgi visā Jēkabpils novada 
teritorijā, Vidusdaugavas Senioru universitāte plāno attīstīt fi liāles. 
Šobrīd tādas jau izveidotas Viesītē un Mežārē, vēl viena top Aknīstē, 
kā arī pamazām darbu uzsāk Jēkabpils pilsētā. Dalāmies ar savām 
zināšanām un iespējām, piesaistām brīvprātīgos, sadarbojamies ar 
pašvaldību un vienlaikus veicam arī senioru interešu pārstāvniecību. 

Nodarbības notiek ik nedēļu — pieejama senioru joga, nūjošana, 
izglītojošas lekcijas, digitālo prasmju pilnveide, bet projektu ietvaros — 
arī uzņēmējdarbību prasmju apguve, dažādas meistarklases un radošās 
nodarbības. Visregulārāk kopā sanāk «Scrable» izzinošās spēles cienītā-
jas, bet seniori pamazām aizraujas arī ar citām galda spēlēm, kā «Izzini 
Latviju!». 

«Seniors ir profesionālis visās savas dzīves nozarēs!» ir mūsu spār-
notais teiciens, kas aicina ne tikai piedalīties, bet dalīties ar to, ko zini, 
māki un vari!

Dibināšanas gads: 2017

Kontakti: Tālrunis 29237185

Mājas lapa/ sociālie 
tīkli: www.lskapvieniba.lv

Izglītojamo skaits: 50

Izglītotāju/pedagogu 
skaits:

5 pastāvīgie lektori; regulāri tiek pieaicināti 
valsts un pašvaldību institūciju pārstāvji, 
epizodiski piesaistīti brīvprātīgie

Koordinatora p.i.: Liesma Neipreisa

LSKA stāsts:

LSKA «Senioru skola Rīgā» kopš 2025.gada kļuvusi par atsevišķu 
LSKA struktūrvienību, kas skolai piešķir lielāku autonomiju.
Dodamies izbraukuma nodarbībās, pieredzes apmaiņas braucienos pie 
citām senioru NVO.
Nozīmīga apmācību daļa ir pieredzes apmaiņas uz dažādām Latvijas, 
arī Igaunijas un Lietuvas pilsētām, to kultūrvēsturiskās vides iepazīša-
na.
Tā kā pandēmijas apstākļos iemācījāmies veidot attālinātus seminārus 
un nodarbības senioriem, turpinām tos arī tagad. Plānojam aktīvu at-
tālinātu sadarbību ar Toronto (Kanāda) Latviešu pensionāru biedrību, 
piedaloties viņu pasākumos ZOOM platformā,  plānota sadarbības 
uzsākšana ar Zviedrijas Senioru skolu tīklu, kas apvieno 1200 vietējās 
reģionu kopienu skolas.  
Nodarbības notiek ik nedēļu. Ļoti iecienīta ir digitālo prasmju apgūša-
na, lekcijas par veselību, sociāliem jautājumiem, iespēja uzklausīt par 
nozarēm atbildīgos ministrus, augsta ranga ierēdņus, uzdodot viņiem 
savus jautājumus, tikties ar sabiedrībā zināmiem cilvēkiem. 
«Stāsts par cilvēkiem, kuri, aizejot pensijā, tik vien vēlas, kā sēdēt 
piesaulītē uz soliņa, rušināties mazdārziņā, auklēt mazbērnus un laiku 
pa laikam aiziet uz teātri, mūsdienās vairs nedarbojas,» uzsver LSKA 
valdes priekšsēdētājas vietniece, U3A projekta eksperte Lilita Kalnāja. 
«Šodienas seniori vēlas būt aktīvi, piedalīties visdažādākajās aktivitātēs 
un komunicēt ar citiem gados vecākiem cilvēkiem no dažādām  NVO 
kā Latvijā, tā ārvalstīs.»

VIZĪTKARTES
Biedrība «Vidusdaugavas NVO centrs» 
struktūrvienība «Vidusdaugavas Senioru 
universitāte»

Biedrība «LATVIJAS SENIORU KOPIENU 
APVIENĪBA»

Projekts «Trešās paaudzes universitāšu tīkla izveide Latvijā sabiedrības vecākās 
paaudzes sociālās labklājības un drošības vairošanas interesēs» fi nansē* no Eiropas 
Savienības Atveseļošanas fonda un valsts budžeta līdzekļiem.

Līguma identifi kācijas numurs: 6.3.1.4.i.0/1/23/A/SIF/020.
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Marta Dūce

Šķiet, ka mūsu novadnie-
cei Lilitai Bierandei Fran-
cija vienkārši piestāv. Viņa 
ir smalka, neliela auguma 
tumšmate, nu gluži kā īsta 
francūziete. Lai gan viņas 
vārds Francijā nav pārāk 
izplatīts, tas ir kā radīts, lai 
skanētu franču mēlē. Tieši 
tur, Francijas dienvidrie-
tumos, aptuveni pusotras 
stundas brauciena attālumā 
no «rozā pilsētas» Tulūzas, 
latviete jau teju 10 gadus par 
mājām sauc nelielu ciematu 
un piecus no tiem — audzina 
arī savas meitiņas. 

Lilita Bierande piedzima Tal-
sos, bet pirmos trīs dzīves gadus 
dzīvoja Valdemārpilī, vietā, kur 
savu dzīvi aizvadījusi viņas vec-
māmiņa, bet jaunību — mamma. 
Diemžēl, viņai vēl pavisam mazai 
esot, ģimeni skāra traģēdija, Lili-
ta autoavārijā zaudēja tēti. Vēlāk 
kopā ar mammu bieži nācās mai-
nīt dzīvesvietas, kādu brīdi viņas 
pat dzīvojušas Vidzemē un Sēlijā, 
tomēr pusaudžu gados Lilita atkal 
atgriezās Valdemārpilī. «Tur dzī-
voju lielāko daļu no pamatskolas 
laika, bet ap vidusskolas laiku pār-
cēlāmies uz Talsiem,» viņa stāsta. 

Pirmais solis nezināmajā
Vēl mācoties Talsu 2. vidus-

skolā, viņa pirmoreiz uzzinājusi 
par brīvprātīgā darba iespējām 
ārzemēs, kā pati saka: «No «Talsu 
Vēstu» lappusēm.» Pirmās sajū-
tas bijušas dalītas: «Tas likās tik 
forši un tajā pašā laikā pilnīgi ne-
iespējami, jo es taču neesmu va-
lodu cilvēks. Tā sev to iestāstīju.» 

Tomēr 2011. gadā viņa pietei-
cās 12 mēnešus ilgam brīvprātīgā 
darbam ārzemēs. «Mans mērķis 
bija pārkāpt pāri savai kautrībai 
un uzlabot angļu valodu,» teic Li-

Lilita Bierande Franciju iemīlēja pamazāmLilita Bierande Franciju iemīlēja pamazām

Pirms dažiem gadiem Parīzē. Interesants 
fakts — no Lilitas Bierandes dzīvesvietas nelielajā 
ciematā Žers (Gers) departamentā Francijas dien-
vidrietumos aizbraukt līdz Spānijas pilsētai Bar-
selonai ir tuvāk, nekā līdz Francijas galvaspilsētai, 
kurp viņai jāmēro 730 kilometri vienā virzienā.

Francijā Lilita strādā par animatori bērnu pieskatīšanas centrā. Attē-
lā — kopā ar bērniem radīta izstāde, ko iedvesmojuši mākslinieki Vin-
sents van Gogs un Pikaso.              Personīgā arhīva foto

lita. Ironiskā kārtā viņas galamēr-
ķis bija Francija, kur vien retais 
runā angliski. 

Tajā laikā Lilitai Francijā izvei-
dojās attiecības, tāpēc viņa izlē-
ma palikt, bet tikai pēc projekta 
beigām saskārusies ar reālo dzīvi 
tur: «Projektā biju apčubināta, 
internacionālā vidē, bet tad sākās 
īstā dzīve — apkārt man neviens 
nerunāja angļu valodā, dzīvojām 
lauku mājā un jutos izolēta. Fran-
cija teritorijas ziņā ir ļoti liela un 
lauku reģionos nav sabiedriskā 
transporta. Dzīve bez automašī-
nas, dzīvojot ārpus lielajām pilsē-
tām, nav iespējama.» 

Lai gan auto vadītāja apliecību 
Lilita bija ieguvusi, vēl dzīvoda-
ma Latvijā, praktiski sēdusies pie 

atkal piedzīvojot Latvijas pelēkos 
laikapstākļus, viņa atskārtusi cik 
ļoti pietrūkst siltuma, ko bija bau-
dījusi Francijā. «Es biju tā piera-
dusi pie tiem laikapstākļiem un 
ilgās saules gaismas, tā man ļoti 
pietrūka. Man pietrūka Francijas 
dienvidi. Tāpēc pieņēmu traku lē-
mumu — visu mest pie malas un 
doties atpakaļ,» atklāj Lilita un 
bilst, ka, atgriežoties Francijā, pie-
teikusies darbam kā Au pair (Auk-
lītes pakalpojumi, strādājot citas 
personas ģimenē, kā samaksu saņe-
mot uzturu, gultasvietu un kabatas 
naudu, parasti ārzemēs, lai apgūtu 
valodu — aut.).

Latvijas tomēr pietrūkst
Tā kopš 2016. gada Lilita Fran-

cijā dzīvo pastāvīgi, arī valodas 
barjera viņu vairs nesatrauc, jo 
franču valodu apguvusi. Neilgi 
pēc atgriešanās viņa satika savu 
dvīnīšu Sāras un Mias tēti. Mei-
tenēm, kurām ir dubultpilsonī-
ba, nesen nosvinēta piecu gadu 

dzimšanas diena. Ikdienā Lilita 
strādā par animatori bērnu pie-
skatīšanas centrā, kas paredzēts 
bērniem no trīs līdz 11 gadu ve-
cumam. «Šeit ļoti bieži skolās ir 
brīvlaiki un trešdienās nav skola, 
tad, lai vecāki var turpināt strā-
dāt, darbojas centre de loisirs jeb 
bērnu izklaižu centri,» stāsta Lili-
ta. Savukārt brīvdienās laiku viņa 
cenšas pavadīt kvalitatīvi, kopā ar 
meitām apmeklējot dažādus kul-
tūras un izglītojošus pasākumus. 

Ja ziemas Lilitai īsti nepie-
trūkst, tad Latvijas vasaras gan. 
Mīļā atmiņā no dzimtenes viņai ir 
arī latviešu biezpiens, kārtīgs šaš-
liks un saldējums. Pietrūkst tiešām 
daudz kā, tāpēc arī šajā vasarā viņa 
plāno apciemot Latviju. Īpaši sva-
rīgi nezaudēt saikni ar dzimteni 
viņai šķiet tieši tādēļ, ka vēlas, lai 
meitas iemācītos par savām sak-
nēm un apgūtu latviešu valodu. 
«Par dzīvi Latvijā domāju biežāk 
nekā agrāk. Gaidu, kad meitenes 
vēl paaugsies, un, kas zina…»

Sanita Liepiņa

«Kad rīkoju kādu pasāku-
mu un uzaicinu brazīliešus, 
tad ballīte izdodas ar garanti-
ju — līdz ar pirmajiem mūzi-
kas ritmiem viņi dejo, dzied, 
sniedz enerģiju un prieku,» 
atzīst «Pērļu bodes» saim-
niece Kristīne Māla. Vasaras 
sezonu «Pērļu bode» sāka ar 
Brazīliešu vakaru — ne tikai, 
lai iegrieztu vasarīgu ener-
ģiju, bet arī pateiktu paldies 
brazīliešiem par svētīgo dar-
bu, ko viņi veic Latvijā.

Germana Kaercher ir viena 
no deviņiem brazīliešiem, kura 
šobrīd kalpo Latvijā, starptautis-
kajā organizācijā «Jaunatne ar 
Misiju». «Tas ir Dieva aicinājums, 
ka man jābūt šeit,» viņa atzīst. 
«Es mīlu Baltijas valstis, īpaši 
Igauniju. Tā bija pirmā no Balti-
jas valstīm, ko apmeklēju, un, kad 
ierados Latvijā, uzreiz jutos kā 
mājās. Šeit esmu no 2016. gada, 
mīlu Latvijas dabu, ēdienu, auk-
sto zupu, kartupeļus, griķus, šašli-
ku… Brazīlijā vienmēr būs manas 

Vasaras sezona sākas ar brazīliešu dzīvesprieku 

mājas, jo tur ir mana ģimene, bet 
Latvija ir manas otrās mājas.»

Germana ir ļoti priecīga par 
Mālu ģimenes ideju sarīkot Bra-
zīliešu vakaru. Tāda ideja gaismā 
jau virmojusi sen, bet šoreiz «vai-
niniece» ir brīvprātīgo komanda, 

kas Latvijā pavadīja divas nedē-
ļas. Viņi strādāja ar bērniem un 
jauniešiem, praktiskos darbos 
palīdzēja senioriem un veica vēl 
virkni citu pienākumu. Tā ir ie-
spēja palīdzēt vietējai kopienai 
un pieredzēt citu kultūru. Brazī-

28. maija pēcpusdienā K. Valdemāra ielas pagalmā bija 
gan sarkanbaltsarkanās Latvijas krāsas, gan brazīliešu krāsu 
košums un dzīvesprieks.             Publicitātes foto

stūres viņa 
nebija kopš 
tiesību no-
kārtošanas 
brīža. Pirmo 
reizi vadot 
automašīnu 

Francijā, nācies pārvarēt milzīgas 
iekšējās bailes un nedrošību. Viņa 
atceras: «Bija sajūta, ka pie stūres 
sēžos pirmo reizi.»

Ilgas pēc saules
Iedzīvoties Francijā nebija 

vienkārši. Franču valodu viņa ne-
maz nepārvaldīja, tomēr vēl pāris 
gadus ar rozā brillēm uz acīm pava-
dīja Francijā, līdz vairs neizturēja: 
«Atgriezos Latvijā, strādāju Talsos 
un mācījos Rīgā. Pavasaris un va-
sara pagāja lieliski, bet pienāca 
ziema — tas periods bija smags.» 

Tā kā pēdējos gadus Franci-
jā Lilita bija pavadījusi dienvidu 
daļā, kur ziemas ir mēreni siltas, 
sniega nav nemaz, pavasari iestā-
jas agri un rudeņi ir silti un gari, 

biju bijusi. Šis laiks bija ārkārtīgi 
vērtīgs!» atzīst Rebeca Cutrim. 
«Cilvēki šeit ļoti laipni, viesmī-
līgi, un te vēl tik daudz būtu ko 
darīt. Mums ir tikai viena dzīve, 
un mūsu aicinājums ir kalpot 
Dievam.» 

Brazīliešu vakarā aicinājums 
bija tērpties starptautisko draugu 
karoga krāsās — apģērbā izman-
tot dzeltenu, zaļu un zilu krāsu. 
Un latvieši to patiešām ievēroja, 
kas brazīliešus ļoti iepriecināja. 
«Ir sajūta kā pasaules čempio-
nātā futbolā! Arī tad ārzemnieki 
tērpjas mūsu krāsās, un visapkārt 
zaļš, zils un dzeltens,» smaidot sa-
jūtās dalās Germana. 

«Šādi kopīgi pasākumi iedod 
tādu plašāku skatījumu, pierāda, 
ka saknē mēs visi esam viens ve-
sels. Nav svarīgi, vai dzīvo Āfrikā, 
Ukrainā, Brazīlijā, Latvijā vai citā 
pasaules malā, mums visiem ir 
viens aicinājums — nest mieru un 
prieku, un brazīliešu nācijai tas 
ļoti labi izdodas. Viņi dzīvo pēc 
principa «Zelts un nauda man 
nav, bet dodu tev to, kas man ir.». 
Viņiem izdodas ap sevi radīt pa-
tīkamu atmosfēru, un mēs varam 
to mācīties,» teic K. Māla.

liešu vakars «Pērļu bodē» bija kā 
pateicība viņiem un reizē atvadas, 
jo jau nākamajā dienā brīvprātī-
go komanda devās uz Ukrainu, 
vēlāk Poliju un tikai pēc tam at-
griezīsies mājās. «Es par Latviju 
biju dzirdējusi, taču nekad te ne-

Kristīne un Ivo Māli ir «Pēr-
ļu bodes» atraktīvie saimnie-
ki. «Man vienmēr bijusi sajū-
ta, ka gribas ne tikai strādāt 
sev, bet daļu dot atpakaļ sa-
biedrībai — gribu būt pasau-
les misionāre,» tā jau agrāk 
atzinusi Kristīne.

Edgara Lāča foto
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No 23. līdz 24. maijam Kandavas sporta 
hallē norisinājās Latvijas Jaunatnes bas-
ketbola līgas Nacionālās līgas kausa izcīņa 
U17 vecuma grupā. Par titulu sacentās la-
bākās komandas no katra reģiona.

Talsu novada Sporta skolas pārstāve Megija Ki-
kuča informē, ka kausa sacensībās «Talsu NSS/Roja» 
basketbolisti aizvadīja spēles pret «RBS Pārdauga-
va» un «Valka BJSS». Savukārt sestdienā aizvadīta 
pusfi nāla spēle pret «Kandavas BJSS» vienaudžiem, 
un fi nālspēlē Talsu puiši spēlēja ar «Ezerzeme/ Rē-
zeknes BJSS» komandu. «Talsu NSS/Roja» koman-
da turnīru iesāka pārliecinoši, izcīnot uzvaru pār 
«RBS Pārdaugava» ar rezultātu 69:50, kā arī uzvaru 
pār «Valkas BJSS» ar 20:0. Pusfi nālā Talsu basket-
bolisti tikās ar «Kandavas BJSS» vienaudžiem un, 
demonstrējot pārliecinošu sniegumu, izcīnīja uzvaru 
ar 86:74. Finālspēlē Talsu puiši mērojās spēkiem ar 
spēcīgo «Ezerzeme/Rēzeknes BJSS» komandu. Lai 
gan cīņā tika atdoti visi spēki, nācās atzīt pretinieku 
pārākumu ar rezultātu 72:100. Tādējādi «Talsu NSS/
Roja» U17 komanda ieguva godpilno 2. vietu. Jau-
niešu treneris Mārtiņš Ziediņš uzsver, ka šis ir ļoti 
labs panākums, turklāt vēl lielāku prieku rada tas, 
ka gadu un divus gadus jaunāki puiši komandā deva 
lielu ieguldījumu.

Sagatavojusi Monta Megija Učelniece.

«Talsu novusa klubs» aizvadījis pirmo 
2025. gada sezonas nogriezni

Sezonu mūsu novusisti 
sāka ar Latvijas Republikas 
komandu sacensībām, kur 
vēsturiski abas Talsu novu-
sa kluba komandas startēja 
virslīgā. Tas ir liels panā-
kums, jo tādu pašu rezultātu 
novusa vēsturē ir spējuši uz-
rādīt tikai daži klubi.

Komandu sacensības neveiks-
mīgi beidzās «Talsi/BalticAgro» 
komandai, kurai neizdevās ielēkt 
pēdējā vilcienā, izcīnot 14. vietu 
un zaudējot tiesības spēlēt virslī-
gā 2026. gada sezonā. Komanda 
«Kolka» izcīnīja 13. vietu, tādējā-
di saglabājot vietu virslīgā.

«Talsu novusa kluba» novusisti 
sezonu turpināja ar vīru dubult-
spēlēm. Šeit mūsu sportistiem 
veicās ļoti labi, jo trīs pāri iekļuva 
pusfi nālā: Mairis Kehers un Ai-

vars Lāže, Aldis Tindenovskis un 
Jānis Dambergs, Aldis Bišovs un 
Normunds Zariņš. Diemžēl fi nā-
lu jeb top 20 izdevās sasniegt tikai 
Aldim Bišovam un Normundam 
Zariņam, izcīnot 7. vietu Latvijas 
čempionātā. Šogad jauktajās du-
bultspēlēs Talsus pārstāvēja trīs 
pāri: Aivars Lāže un Inese Ada-
mane, Aldis Tindenovskis un Ilze 
Dziesma, Aldis Bišovs un Megija 
Ķelle. Visi mūsu pāri spēja iekļūt 
fi nālā jeb TOP 20, kur vislabāk 
veicās Aldim Bišovam un Megijai 
Ķellei, izcīnot 3. vietu.

20. jūnijā Ķekavā norisināsies 
novusa olimpiāde, kur trīs mūsu 
spēlētāji ir iekļauti delegācijas sa-
stāvā: Aldis Bišovs, Ritvars Stali-
dzāns un Dita Kalmane.

Sagatavojusi
Monta Megija Učelniece.

31. maijā Ventspils Olimpis-
kā centra stadionā norisinājās 
vienas no tradīcijām bagātā-
kajām šķēpa mešanas sacen-
sībām Latvijā — «Ventspils 
šķēpi 2025», kas šogad pulcēja 
sportistus jau 44. reizi. 

Sacensību saknes meklējamas 
1980. gada vasarā, kad ventspil-
nieks Dainis Kūla kļuva par olim-
pisko čempionu. Šis vēsturiskais 
panākums kļuva par iedvesmu, 
kas līdz pat šai dienai vieno vairā-
kas šķēpmetēju paaudzes.

Sacensību diena sākās ar jau-
nāko šķēpmetēju startu, kur savus 
spēkus pierādīja arī Talsu novada 
Sporta skolas (TNSS) audzēkņi. 
TNSS pārstāve Megija Kikuča 
informē, ka U14 vecuma grupā 
pārliecinošu uzvaru izcīnīja Emīls 
Naudiņš ar rezultātu 30,03 met-
ri, savukārt meiteņu konkurencē 
labākā bija Stella Siņkeviča ar 
rezultātu 24,79 metri. U14 gru-
pā zēnu konkurencē 3. vietu ie-
guva Roberts Ieviņš ar rezultātu 
27,93 metri, Ārim Bērzkalnam ar 
rezultātu 27,65 metri — 4. vieta 
un Artūram Brežinskim ar rezul-
tātu 23,01 metrs izdevās izcīnīt 
7. vietu. U14 grupā meiteņu kon-

kurencē Nora Nordena ar rezultā-
tu 23,46 metri ierindojās 3. vietā.

U16 vecuma grupā zēniem 
Aksels Kēnigsvalds ierindojās 
4. vietā ar 44,44 metru tālu šķē-
pa raidījumu, Dāvis Gitendorfs 
6. vietā ar rezultātu 41,63 metri, 
bet Kristers Bucenieks ierindojās 
10. vietā ar rezultātu 34,51 metri. 
Meiteņu konkurencē Lībai Zand-
bergai 6. vieta ar 25,99 metru tālu 
šķēpa raidījumu.

U18 vecuma grupā meitenēm 
Madara Romaško uzrādīja rezul-
tātu 34,67 metri, tādējādi ierindo-
joties 7. vietā, savukārt Samantai 
Bērziņai 12. vieta ar 24,00 metru 
tālu metienu.

Pieaugušo grupā vīriešiem 
Kārlis Lūkass Koloda ierindojās 
10. vietā, raidot šķēpu 55,15 met-
rus tālu, bet Kārlis Feldmanis 
12. vietu ar 49,92 metru tālu 
raidījumu. Sieviešu konkurencē 
Kristiāna Ozola ierindojās 7. vie-
tā ar rezultātu 38,73 metri, Ali-
se Paipala 9. vietā ar rezultātu 
34,16 metri, Nora Osīte 10. vietā 
ar rezultātu 27,22 metri un Kei-
ta Arāja 12. vietā, raidot šķēpu 
24,59 metrus tālu.

Sagatavojusi
Monta Megija Učelniece.

«Talsu NSS/Roja» U17 basketbolisti 
izcīna otro vietu Nacionālajā kausā

Labāko trijniekā pēc vidēji gūtajiem punk-
tiem spēlē izceļas Olivers Krauze, kuram 
vidēji 18 punkti spēlē, Edvards Grencis ar 
15,7 punktiem spēlē un Rihards Grencis ar vi-
dēji 14,3 punktiem spēlē.          Publicitātes foto

17. maijā Spāres ezerā no 
atpūtas vietas «Rodas» tika 
dots starts «Spāres kausam 
spiningošanā 2025». 

Pēc septiņu stundu sacensībām 
un visu rezultātu apkopošanas kā 
uzvarētāji ar 353 punktiem tika 
paziņota komanda no Stendes 
«Admiral», kuru pārstāvēja In-
gus Pētersons un Rihards Zelts. 
Otro vietu ar 246 punktiem ie-
guva komanda no Laucienes 
«Kīīīlo» — Artūrs Rozenbergs un 
Mārtiņš Pluģis, bet trešo vietu ar 
226 punktiem nopelnīja koman-
da no Talsiem «Kurzemes cari», 
kuru pārstāvēja Jurģis Sniedziņš 
un Edgars Mednis.

Kopā spiningošanas sacensī-
bās piedalījās 44 komandas ar 
88 sacensību dalībniekiem no Rī-
gas, Liepājas, Kuldīgas, Tukuma, 
Ventspils, Dobeles, Skrundas, Sa-
laspils, Rojas, Stendes, Laucienes, 
Spāres, Mērsraga un Talsiem.

Ar 44 komandu rekordskaitu aizritējis 
«Spāres kauss spiningošanā»

Uz pjedestāla — sacensību «Spāres kauss spiningoša-
nā 2025» veiksmīgākie dalībnieki.            Publicitātes foto

Komandai «Kurzemes cari» 
izdevās noķert sacensību garāko 
līdaku — 72 cm, savukārt sacen-
sību garākais asaris — 39 cm — 
komandai «Laiks trīsžuburim». 
Kopā sacensībās tika noķertas 
85 ieskaites zivis.

Nākamās spiningošanas sa-
censības «Kurzemes kauss spi-
ningošanā 2025» notiks 21. jūnijā 
Usmas ezerā ar startu tūrisma un 
atpūtas kompleksā «Bukdangas».

Sagatavojusi
Monta Megija Učelniece.

Panākumi sacensībās 
«Ventspils šķēpi 2025»

Treneris Dāvis Štokmanis ar audzēkņiem pēc apbalvošanas. 
Publicitātes foto

SPORTS

TNSS audzēkņiem veiksmīgi starti 
atklātajās sacensībās Ventspilī

Ventspils novada BJSS at-
klātajās vieglatlētikas sacen-
sībās U14 un U16 vecuma 
grupās Talsu novada Sporta 
skolas (TNSS) audzēkņi vai-
rākās disciplīnās guva god-
algotas vietas un sasniedza 
jaunus personīgos rekordus.

TNSS pārstāve Megija Kiku-
ča informē, ka 100 m skrējienā 
U16 zēniem Kevins Aveniņš iz-
cīnīja godalgoto 3. vietu, Gus-
tavs Lagsbergs ieguva 5. vietu un 
Eduardam Krūmiņam 8. vieta. 
800 metru skrējienā U16 mei-
tenēm Madara Barone izcīnīja 
5. vietu. 1000 metru skrējienā 
U14 zēniem Kārlis Insbergs izcī-
nīja 10. vietu. 110 metru barjer-
skrējienā U16 zēniem Akselam 
Kēnigsvaldam godalgotā 2. vieta. 

Tāllēkšanā U16 zēniem tālā-

kais lēcējs — Aksels Kēnigsvalds, 
iegūstot 1. vietu ar rezultātu 
5,97 metri, Kevinam Aveniņam 
godalgotā 3. vieta ar rezultātu 
5,58 metri, Eduards Krūmiņš iz-
cīnīja 4. vietu, Gustavs Lagsbergs 
5. vietu, Martam Emīlam Bērzkal-
nam 8. vieta. Tāllēkšanā U16 mei-
tenēm Martai Pudurei 8. vieta.

Tāllēkšanā U14 zēniem vistālāk 
aizlēca Reinis Roberts Reinhol-
ds, iegūstot 1. vietu ar rezultātu 
4,56 metri, un izpildot normatīvu, 
lai varētu piedalīties Latvijas čem-
pionātā. Roberts Ieviņš izcīnīja 
4. vietu, Ārim Bērzkalnam 6. vie-
ta un Kārlim Puriņam 10. vieta. 
Augstlēkšanā U16 meitenēm Lība 
Zandberga izcīnīja 5. vietu, Mar-
tai Pudurei 9. vieta. Augstlēkšanā 
U14 meitenēm Norai Nordenai 
godalgotā 1. vieta ar rezultātu 
1,41 metrs. 

Šķēpa mešanā U16 meitenēm 
Krista Vicinska ieguva godalgoto 
6. vietu, Sabīnei Millerei 8. vieta. 
Šķēpa mešanā U14 meitenēm 
Elīza Bērziņa izcīnīja godalgoto 
1. vietu ar rezultātu 28,62 metri, 
Stellai Siņkevičai 4. vieta un No-
rai Nordenai 5. vieta. Šķēpa me-
šanā U14 zēniem Ričards Osis iz-
cīnīja godalgoto 3. vietu, Olivers 
Ansbergs ierindojās 5. vietā, Ar-
tūram Brežinskim 7. vieta, Ārim 
Bērzkalnam 8. vieta un Rober-
tam Ieviņam 10. vieta. 80 metru 
skrējienā U14 meitenēm Elīzai 
Bērziņai 7. vieta un Ksenijai Ke-
rijai Lībergai 10. vieta. 80 metru 
skrējienā U14 zēniem Ričardam 
Osim 4. vieta. 80 metru barjerās 
U14 meitenēm Laura Freiverte 
izcīnīja 4. vietu. 

Sagatavojusi
Monta Megija Učelniece.
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IZĪRĒIZĪRĒ PĒRKPĒRK PIEDĀVĀ DARBUPIEDĀVĀ DARBU

Vienistabas DZĪVOKLI Tal-
sos. Telefons 22447206.

NEKUSTAMOS ĪPAŠU-
MUS ar MEŽU Baltijas jūras 
un Rīgas jūras līča piekrastes 
aizsargjoslā. Cena līdz 7000 
EUR/ha. Telefons 26129919.

Vietējais mežsaimniecības 
uzņēmums pērk visu veidu 
MEŽA ĪPAŠUMUS — IZ-
CIRTUMUS, JAUNAUDZES, 
BRIESTAUDZES. Interesē da-
žāda lieluma platības. Augstākā 
cena reģionā! Telefons 29175345.

Augstākā cena Latvijā par 
JAUNAUDZĒM un IZCIRTU-
MIEM. Tālrunis 28368838.

«Craftwood» pērk MEŽA 
ĪPAŠUMUS (cena no 1500 
līdz 10 000 EUR/ha). Telefons 
26360308.

METĀLLŪŽŅUS. Telefons 
20061333.

SIA «TOLMETS TUKUMS» 
(licences nr. VE15ME0001) 
SKĀRDA LŪŽŅUS 165 €/t, 
GABARĪTA LŪŽŅUS 195  €/t. 
Iepērk nolietotus TRANSPOR-
TA LĪDZEKĻUS. PIEŅEM SA-
DZĪVES ELEKTROTEHNI-
KU. Strādājam darba dienās. 
Telefons 26567240.

AUTOMAŠĪNAS. Telefons 
28679476.

RAGUS. Telefons 22728888.

SIA «Senlejas» LIELLO-
PUS. BIO lopiem augstas cenas. 
Iespējams avanss dzīvsvarā. Te-
lefons 62003939.

SIA «Valinda» GOVIS, TE-
LES, BUĻĻUS. Tūlītēja samak-
sa. Telefons 29434034.

SIA «FISH OK» (reģ. nr. 
41203054721, dzīvnieku pār-
tikas ražošana). Sakarā ar pa-
plašināšanos ražotnei nepiecie-
šams ZIVJU AP STRĀDĀTĀJS  
darbā ar ražošanas iekārtām 
(apmācīsim) un MEHĀNIĶA 
PALĪGS. Darbs ražošanas cehā 
Talsu novada Rudē. Darba sa-
maksa sākot no 7 EUR/h, iespē-
jama algas izaugsme. Telefons 
29345457.

ZS «Priednieki» (reģ. nr. 
49001003773) *GAĻAS PĀR-
STRĀDES VADĪTĀJAM (bru-
to alga no 8 EUR/h); *KULI-
NĀRAM GAĻAS CEHĀ 
(bruto alga no 6 EUR/h); *AK-
MEŅU LASĪTĀJIEM (bruto 
alga no 4 EUR/h). Darbs Lub-
ezerē. CV sūtīt: zspriednieki@
gmail.com. Telefons 29206614.

SIA «AJOR (reģ. nr. 
51203041061» aicina darbā 
TRAKTORTEHNIKAS VA-
DĪTĀJU un PALĪGSTRĀD-
NIEKU. Nepieciešama vēlme 
strādāt, labas fiziskās spējas 
un darba pieredze. Uzņēmums 
piedāvā stabilu un regulāru 
atalgojumu, sociālās garantijas, 
darba apģērbu un nepiecie-
šamo aprīkojumu, nodrošina 
autotransportu no un uz dar-
bu. Darba atalgojums EUR 
bruto traktortehnikas vadītājs 
12.00/h un palīgstrādnieks 7.5/h.
Zvanīt 29150177 vai rakstīt uz e-
pasta adresi: info@ajor.lv

Aicinām darbā ELEKTRO-
MONTIERUS un PALĪG-
STRĀDNIEKUS  kabeļu guldī-
šanas darbiem. Atal gojums 
1500—2100 EUR bruto, atkarī-
bā no iepriekšējās pieredzes un 
kvalifikācijas. Lūgums CV sūtīt 
uz e-pastu: elsana@elsana.lv
SIA «ELSANA» (reģ. nr. 
40003048441). Telefons 66103313.

SIA «Gabriēla» (reģ. nr. 
49002001356) veikals «CITRO» 
aicina darbā PĀRDEVĒJU Ra-
gaciemā,  Selgas ielā 1A. Alga 
800—900 EUR. Pieteikties: 
gabriela.lietvede@gmail.com vai 
pa telefonu 63242351.

SIA «Gabriēla» (reģ. nr. 
49002001356) veikals «CIT-
RO» aicina darbā PĀRDEVĒ-
JU Kolkā, «Rūtās». Alga 800 
EUR.Pieteikties: gabriela.lietve-
de@gmail.com vai pa telefonu 
63242351.

SIA «Gabriēla» (reģ. nr. 
49002001356) GAĻAS PAVĀ-
RAM Dundagā, Talsu ielā 8. 
Alga pēc padarītā 1000—1500 
EUR. Darba laiks elastīgs — 
vienojoties. Pieteikties: gabriela.
lietvede@gmail.com vai pa tele-
fonu 29346433.

SIA «Gabriēla» (reģ. nr. 
49002001356) PAVĀRAM KA-
FEJNĪCĀ  DUNDAGĀ, Talsu 
ielā 8. Alga 1300 EUR. Pieteik-
ties: gabriela.lietvede@gmail.com 
vai pa telefonu 29346433.

SIA «Gabriēla» (reģ. nr. 
49002001356) PAVĀRA PALĪ-
GAM Dundagā, Talsu ielā 8. 
Alga 900 EUR. Pieteikties: gab-
riela.lietvede@gmail.com vai pa 
telefonu 29346433.

SIA «Gabriēla» (reģ. nr. 
49002001356) KONDITORAM
veikalā «CITRO» Dundagā, 
Talsu ielā 1. Alga 800 EUR. Pie-
teikties: gabriela.lietvede@gmail.com 
vai pa telefonu 22404558.

SIA «Gabriēla» (reģ. nr. 
49002001356) veikals «CIT-
RO» aicina darbā PĀRDEVĒ-
JU Rojā,  Selgas ielā 1B. Alga 
800—850 EUR. Pieteikties: 
gabriela.lietvede@gmail.com vai 
pa telefonu 63242351.

No 1. jūlija tiks izīrēts MĒ-
BELĒTS divistabu DZĪVOK-
LIS PĀRVENTĀ (Ventspilī). 
Telefons 29131613.

Vienistabas DZĪVOKLI PA-
STENDĒ. Telefons 29253441.

Divistabu DZĪVOKLI uz 
nenoteiktu laiku. Telefons 
22381712.

ABONĒT LAIKRAKSTU «Talsu Vēstis» VISIZDEVĪGĀK IR REDAKCIJĀ —
Talsos, Ezera ielā 5 (blakus tirgum), 2. stāvā.

 klātienē,  rakstot: reklama@retalsi.lv,  zvanot 29481482, 63223338, www.retalsi.lv/Abonēt

Maksāt var skaidrā vai 
bezskaidrā naudā,
var izrakstīt rēķinu

ABONĒ BEZ PAKALPOJUMA MAKSAS:

Pensionāriem/invalīdiem
NAV JĀUZRĀDA apliecība,

lai saņemtu atlaidi

Ja abonējat avīzi tuviniekam —
pensionāram — portālā
www.retalsi.lv/Abonēt,

izvēlieties sadaļu Pensionārs

  LASĪTPRIEKS  LASĪTPRIEKS

REKLĀMAS/ABONĒŠANAS NODAĻA STRĀDĀ
darbdienās no 9.00 līdz 17.00, PĀRTRAUKUMS 14.00—15.00.
 29481482, 63223338,  reklama@retalsi.lv mājaslapa www.retalsi.lv

BEZ MAKSAS attīra no
krūmiem laukus un citas

aizaugušas platības
PĒRK zarus, cirsmu atlikumus,

šķeldojamo materiālu
Tālrunis 25705995.

SLUDINĀJUMU, LĪDZJŪTĪBU,
SĒRU VĒSTI,  PATEICĪBU,
APSVEIKUMU, REKLĀMU
LAIKRAKSTĀ

VAR IEVIETOT:

 uz vietas redakcijā
    Talsos, Ezera ielā 5 (blakus tirgum),
 sūtot tekstu e pastā uz: reklama@retalsi.lv,
 aizpildot pieteikumu www.retalsi.lv/
     sludinājumi/iesniegt sludinājumu,
 zvanot 29481482, 63223338,
 Rojā, Zvejnieku ielā 3 (1. stāvā),
     29913881.

 Ēku būvniecība
 Renovācijas darbi
 Santehnika
 Jumtu segumu
    maiņa  26314564

 Ēku siltināšana
 Metāla žogu
    uzstādīšana
 PVC logi, durvis

VIETAS, kur satiekas gards 
ēdiens un izkopta estētika.
BĒRNUDĀRZS laimīgai bēr-
nībai.
GUĻBAĻĶU MĀJA TŪJĀ iz-
cili elegantā versijā.
Modes dizainere SABĪNE 
SKARULE par uzdrošināšanos 
strādāt pasaules mērogā.
Arhitekta JĀŅA DRIPES lau-
ku mājas ar latvisko dvēseli.
Glezniecība stiklā — zīmols 
BAIBA GLASS.
Arhitekts ANSIS KALNIŅŠ
un viņa izlolotā ēka Mežaparkā.
Mūros ieskauta PĒRLE Rais-
kuma ezera krastā.

DEKO
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DAŽĀDIDAŽĀDI

KAPU SOLIŅUS, KAPLĪ-
ŠUS, SVEČTURUS.  Telefons 
25130538.

Pērc pie vietējā ražotāja!
ZS «Priednieki» Lubezerē pār-
dod PAŠAUDZĒTU, SVAIGU 
CŪKGAĻU. Telefons 29580000.

KVIEŠUS, MIEŽUS. Tele-
fons 29568938.

PĀRTIKAS KARTUPE-
ĻUS (0,30 EUR/kg). Telefons 
29440180. 

KŪTSMĒSLUS, KŪDRU 
maisos. Piegādā. Telefons 
28741992, 29729494.

ZĀLES PĻĀVĒJU E302 un 
REZERVES DAĻAS. Telefons 
26195043.

REZERVES DAĻAS JEB-
KURAI TEHNIKAI. Talsi,
A. Lerha-Puškaiša iela 3. Ie-
spējama piegāde. Telefons 
26145084 (arī WhatsApp), e-pasts: 
sigurds.pakalns@gmail.com

AKU, KANALIZĀCIJAS 
GRODUS. Telefons 29142702.

ZĀĢMATERIĀLUS celt-
niecībai. Telefons 29183713.

ZĀĢMATERIĀLI pēc pasū-
tījuma. Telefons 26565446.

SIA «Vēvers» piegādā PRIE-
DES SKAIDU BRIKETES 
(200 EUR palete; 105 EUR 
puspalete), KLUCĪŠUS (110 
EUR/1,3 m3 maiss). Telefons 
26651831 vai www.vevers.lv

Skaldītu MALKU. Telefons 
22027702.

MALKU MAISOS un KRA-
VĀS (m3) . Telefons 27827189.

Skaldītu MALKU. Piegādā. 
Telefons 26522689.

Sausu MALKU maisos, zaļu 
MALKU kravās. Piegādā. Tele-
fons 29729494.

Skaldītu MALKU (10 berku-
bi 380 EUR). Piegādā. Telefons 
22143292.

Skaldītu MALKU. Piegādā. 
Telefons 26546705.

Skaldītu MALKU (8 berkubi 
350 EUR). Piegādā. Telefons 
29155883.

Skaldītu ALKŠŅU MALKU. 
Piegādā. Telefons 20236636.

Sausu BĒRZA MALKU 
maisos (3,50 EUR par maisu), 
sausus ZĀĢĒTAVAS ATGRIE-
ZUMUS maisos (2,00 EUR 
par maisu). Pieved. Telefons 
26577445.

Skaldītu MALKU ar piegādi 
(7 berkubi 260 EUR, 10 berkubi 
420 EUR). Telefons 26939433, 
28741992. 

Skaldītu MALKU Dundagā 
un Talsos. Telefons 27748703.

Sausu un zaļu skaldītu MAL-
KU KRĀMĒTOS KUBOS.  Te-
lefons 27560972.

Pussausu ALKŠŅA MAL-
KU (krava 190 EUR). Telefons 
28761316.

GARĀŽU Talsos, Celtnieku 
ielā. telefons 29919321.

MĀJU AR ZEMI KOLKĀ. 
Telefons 29105478.

Divistabu DZĪVOKLI Zvirg-
zdos (1. stāvs, izremontēts, 
cena 35 000 EUR). Telefons
+44 07474088860.

Jaunuzceltu MĀJU TALSU 
VECPILSĒTĀ, var izmantot ko-
mercdarbībai. Telefons 27866999.

Dažādus ĪPAŠUMUS AP-
BŪVEI (līdz 3 ha viens) TAL-
SOS, ROJĀ, MAZIRBĒ, DUN-
DAGĀ. Telefons 27866999 
(īpaš niekam).

DZĪVOKLI LAUCIENĒ
(72,5 m2, 2. stāvs, 3 istabas,
25 000 EUR). Telefons 20573026.

ZEMI 6400 m2  Rojas pagas-
ta Valgalciemā (200 m no jūras, 
līdzena, kopta, ainaviska, ar ne-
lielu dīķi, ir būvatļauja un pie-
vilkta elektrība, 60 000 EUR). 
Telefons 29258907, 29215309.

Jaunuzceltu MĀJU TALSU 
VECPILSĒTĀ, var izmantot ko-
mercdarbībai. Telefons 27866999.

Dažādus ĪPAŠUMUS AP-
BŪVEI (līdz 3 ha viens) TAL-
SOS, ROJĀ, MAZIRBĒ, DUN-
DAGĀ. Telefons 27866999 
(īpaš niekam).

DZĪVOKLI VALDEMĀR-
PILĪ (60,8 m2, 2. stāvs, 2 ista-
bas, 26 000 EUR). Telefons 
20573026.

DZĪVOKLI DIŽSTENDĒ
(41 m2, 2. stāvs, 2 istabas, 16000 
EUR). Telefons 20573026.

MĀJU STENDĒ (zeme
3000 m2, māja 80 m2, 3 istabas, 
57 500 EUR). Telefons 22465394.

MĀJU DUNDAGĀ (zeme 
0,3 ha, māja 111,8 m2, 63 000 
EUR). Telefons 20573026.

MĀJU TALSOS (zeme 1374 
m2, māja 70,4 m2, 89 000 EUR). 
Telefons 20573026.

LAUKU VIENSĒTU ĢIBU-
ĻU PAGASTĀ  (lauksaimnie-
cības zeme 7,6 ha, mežs 9,1 ha, 
māja 103 m2, jauns mājas projekts 
115 m2, 86 000 EUR). Telefons 
20573026.

LAUKU VIENSĒTU DUN-
DAGAS PAGASTĀ (zeme 6,7 ha, 
mežs 3,5 ha, māja 103,8 m2). Te-
lefons 20573026.

LAUKU VIENSĒTU 3 km 
no SABILES CENTRA (lauk-
saimniecības zeme 5 ha, māja 
85,3 m2, kopējā platība 6,46 ha). 
Telefons 20573026.

ZEME ĢIBUĻOS starp di-
viem ezeriem, ar privātu zonu pie 
ezeru krastiem (platība 2,89 ha).  
Telefons 22465394.

AUTOMAŠĪNU «Volvo V40» 
(2002., D, TA, 1150 EUR). Tele-
fons 22317253.

Talsos, Vilkmuižas ezera ap-
kārtnē, PAZUDIS MOBILĀ 
TELEFONA APARĀTS. Tele-
fons 29498969, 26332923.

VARU PALĪDZĒT PEN-
SIONĀRIEM mājas darbos 
Talsos un tuvākajā apkārtnē. Te-
lefons 22303837.

Kārtīgi NOPĻAUŠU JŪSU 
DĀRZU. Telefons 26592207.

PĻAUJ ZĀLI. Telefons 
29323044.

Mauriņa, pļavas, grāvju 
PĻAUŠANA gan AR TRIM-
MERI, gan TRAKTORTEH-
NIKU. Telefons 27022950.

PIEDĀVĀ ZĀLES PĻAU-
ŠANAS PAKALPOJUMUS. 
Telefons 27650962.

PĻAUJ ZĀLI, VEIC  
AGRO TEHNISKO KOPŠA-
NU JAUN AUDZĒS. Telefons 
27155541.

MALKAS ZĀĢĒŠANA 
un SKALDĪŠANA. Telefons 
27022950.

ZĀĢMATERIĀLU ĒVE-
LĒŠANA ar dažādiem profi-
liem. Telefons 29497296.

MINIEKIRĀVĒJA PAKAL-
POJUMI. Telefons 27022950.

Sasmakas ezera krastā, Val-
demārpilī, TIEK IZNOMĀTAS  
ATPŪTAS MĀJIŅAS. Papildus 
tiek nomātas AIRU LAIVAS, 
LAIVU ELEKTROMOTORI, 
PIRTS un KUBULS. Pieeja-
mas TELŠU VIETAS. Telefons 
29221884, 28382238.

A. REINHOLDA FOTO-
SALONS: FOTOFILMU, DIA-
POZITĪVU, FOTOGRĀFIJU
DIGITALIZĀCIJA, FOTO-
FILMU AT TĪSTĪŠANA, IE RĀ-
MĒŠA NA (gleznas, rokdarbi, 
foto grāfijas), FOTOGRĀFIJU 
IZ GATAVOŠANA, FOTO DO-
KU MENTIEM. Talsi, Lielā 
iela 23. Telefons 27866999.

BRUĢA IZBŪVE. Telefons 
26051410.

BRUĢĒŠANAS DARBI un 
LABIEKĀRTOŠANA. Tele-
fons 20033576.

LAUKUMU IZBŪVE 
un BRU ĢĒŠANA. Telefons 
26341411.

EKSKAVATORU PAKAL-
POJUMI. Telefons 26565446.

MINIEKSKAVATORA PA-
KALPOJUMI. Telefons 27022950.

BĪSTAMO KOKU ZĀĢĒ-
ŠANA bez pacēlāja pie ēkām, 
vadiem; VEIDO KOKAUGU 
VAINAGUS un STIPRINA ar 
drošības sistēmām. Tālrunis 
27833107.

MŪRĒ SKURSTEŅUS, 
KRĀSNIS, PLĪTIS, PIRTS-
KRĀSNIS, SILDMŪRUS, kā 
arī REMONTĒ un TĪRA. IE-
VIETO ČAULAS SKURSTE-
ŅOS un UZSTĀDA SILTINĀ-
TOS SKURSTEŅUS. Telefons 
29596397.

SKURSTEŅU REMONTS, 
DŪMVADU ODERĒŠANA. 
Telefons 28313252.

IERĪKO AKAS, SPICES, 
SEPTIĶUS, TĪRA AKAS. Tele-
fons 20499788.

IERĪKO AKAS, SPICES. Te-
lefons 27448331.

Ātri un lēti IERĪKO DZIĻ-
URBUMUS, UZSTĀDA SEP-
TIĶUS. Telefons  29605105, 
28205914.

TĪRA AKAS. Telefons 
26018109.

SERTIFICĒTS TAKSA-
TORS profesionāli izgatavos 
INVENTARIZĀCIJAS LIETU 
Jūsu mežam. Cena 60 EUR! 
PIEDĀ VĀJAM arī: mežaudzes 
NOVĒRTĒŠ ANU; cirsmu 
DOKUMENTĀCIJAS SAGA-
TAVOŠANU; īpašuma ROBE-
ŽU, KUPICU IERĪKOŠANU 
un ATJAUNOŠANU; bezmak-
sas KONSULTĀCIJAS. Strādā-
jam visā Latvijā! Telefons 
29175345.

SERTIFICĒTS MEŽA IN-
VENTARIZĀCIJAS VEICĒJS: 
TAKSĀCIJA, STIGOŠANA, DAS -
TOŠANA, NOVĒRTĒŠANA. 
Te lefons 25632092.

MEŽA TAKSATORS VEIC 
CIRSMU SAGATAVOŠANU — 
STIGOŠANU un DASTOŠA-
NU. Telefons 25668965.

JUMTU REMONTS, LO-
GU, DURVJU MONTĀŽA. 
Telefons 20548281.

JUMTU MAIŅA, FASĀ-
DES KRĀSOŠANA, SILTINĀ-
ŠANA. ĒKU DEMONTĀŽA. 
ŽOGU MONTĀŽA. Pieved 
materiālus. Telefons 27810688.

HIDROCILINDRU RE-
MONTS un IZGATAVOŠA-
NA. Telefons 23305233.

ŽOGU MONTĀŽA un 
TIRDZNIECĪBA. Telefons 
20033576.

PVC LOGI, DURVIS. Uz-
mērīšana, uzstādīšana, aiļu ap-
dare. Telefons 26314564.

ĒKU BŪVNIECĪBA, RE-
NOVĀCIJAS DARBI, SAN-
TEHNIKA, metāla ŽOGI — 
uzstādīšana. Telefons 26314564.

Tu esi katram viena,
 tomēr tikai viena,
Pie kuras kā pie saules
 bērni turas klāt.
Un tāpēc ir tik grūti,
 zaļām skujām birstot,
Uz mūžu smagai zemei
 tevi atdot, māt!
 (V. Zariņš)
  Izsakām līdzjūtību AGRIM 
DERKEVICAM, māmiņu 
mūžībā pavadot.
 Pansionāta «Rokaiži»
 kolektīvs

Noriet saule vakarā,
Meža galus zeltīdama,
Nolīkst klusi sirmā galva,
Saules ceļu aiziedama.
 (Tautasdziesma)
  Izsakām līdzjūtību AGRIM 
DERKEVICAM, mammu 
mūžībā pavadot.
 SIA «TALSU
 MELIORATORS»
 kolektīvs

Es visu atstāju jums —
savas skumjas
un prieku, kas bijis.
Savu darbu un domas,
kas kopā šai dzīvē ar jums
kā raibs dzīpars vijies.
 (V. Kokle-Līviņa)
  Izsakām visdziļāko līdzjūtību 
INGAI, ARVIM, INESEI un 
pārējiem piederīgajiem,
                   ANDRI
zemes mātei atdodot.
 Mednieku klubs
 «Tiņģere»

Es tajā dzērvju kāsī,
Kas debesu pļavās zaro,
Es —  tajā rasas lāsē,
Kas asterēs novakaro.
Es — tajā saulespuķē,
Kur vasaras dvēselei mājas,
Ar krītošu lapu smaržu
Jūs atvadās uzrunāju.
 (K. Apškrūma)
  Izsakām visdziļāko līdzjūtību 
INESEI MIERKALNEI, no 
tēta atvadoties.
 AS «Diāna» kolektīvs

Šūposies dienas. Bites
Jasmīnos medu sūks.
Ziedu un rūpju vidū
Man tevis trūks.
 (N. Kalna)
  Skumju brīdī esam kopā ar 
LIENI GRICMANI, opīti 
mūžībā pavadot.
 Darba ielas 13A
 iedzīvotāji

Klusiem soļiem māmuliņa,
Mūžam durvis aizvērusi,
Ne vārdiņa nebildusi,
Skumjas sirdī atstājusi.
 (V. Kokle-Līviņa)
  Šajā grūtajā brīdī vēlam 
rast sirdsmieru un izsakām 
visdziļāko līdzjūtību IVETAI 
SPADEI, mammu
                  MĀRĪTI
pavadot mūžībā.
 SIA «TALSU
 NAMSAIMNIEKS»
 kolektīvs

SLUDINĀJUMU LAIKRAKSTĀ
TALSU VĒSTIS VAR IESNIEGT ARĪ

RROOJĀ,JĀ,
Zvejnieku ielā 3 (1. stāvā),  29913881.
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SIA «AIBI»
IEPĒRK

Tūlītēja samaksa.
Telefons 20238990.

LIELLOPUS,
JAUNLOPUS, JĒRUS, 

ZIRGUS,
 BIOLOĢISKOS LOPUS.

 paneļu žogi
 metinātie žogi
 lauksaimniecības žogi
 bīdāmie vārti
 veramie vārti
     (ar automātiku un bez)

ŽOGI UN VĀRTI

Telefons 26573678

PĻAUŠANAS 
PAKALPOJUMI

 22463860

Šogad zāle aug
ātrāk nekā parasti?

Nepārdzīvo!
Zvani mums — 
NOPĻAUSIM!

PĀRDOD

maisos
un kravās (m3)

Telefons 27827189

MALKUMALKU

TALSOS,
K. Mīlenbaha ielā 4.

Sīkāka informācija:
gabriela.lietvede@gmail.com
vai pa telefonu 63242351.

BĲ UŠĀS
KAFEJNĪCAS 
«STŪRĪTIS»

IZNOMĀ

TELPAS

SIA «Gabriēla»

PĀRDOD 
ZĀĢMATERIĀLUS

CELTNIECĪBAI
 29183713

 ZĀĢĒ un PĀRDOD
KOKMATERIĀLUSKOKMATERIĀLUS,,
arī IMPREGNĒTUSarī IMPREGNĒTUS

Telefons 22846723

SIA «ALTA-TALSI»

Talsos,
K. Valdemāra ielā 77,

 durvis,
 � īzes un līmes,
 bruģi un apmales,
 krāsas un lakas,
 santehniku,
 blokus un ķieģeļus,
 vati un putuplastu,
 dekoratīvo apmetumu.

BŪVMATERIĀLU
VEIKALS

PIEDĀVĀ:

JAUNS DARBA LAIKS:
darba dienās 
8.00—18.00

sestdienās
9.00—14.00

AS «TALSU MEŽRŪPNIECĪBA»
Stendē, Dumpīšu ielā 3, telefons 63274257

 žogu, sētu izgatavošanai,
 šūpoļu, bērnu laukumu izgatavošanai,
 augļu kociņu, krūmāju nostiprināšanai,
 dīķu, upju krastu nostiprināšanai u.c.
     pielietojumiem.

VIRPOTUS, MIZOTUS SKUJU KOKU MIETUS 

PĀRDOD

Kontaktpersonas:
Gatis  26538894, Oskars  22044160.

 šūpoļu, bērnu laukumu izgatavošanai,
 augļu kociņu, krūmāju nostiprināšanai,
 dīķu, upju krastu nostiprināšanai u.c.

IZBRAUC UZ MĀJĀM

Telefons 26656154

FRIZIERA
PAKALPOJUMI

KONSULTĀCIJAKONSULTĀCIJA
JŪSU MEŽĀJŪSU MEŽĀ

 Pieredzējušu speciālistu
    konsultācija  par meža
    apsaimniekošanu

 Augsnes gatavošana
    ar pacila metodi

 Izstrādāsim Jūsu meža
    apsaimniekošanas plānuZvanietZvaniet

mumsmums
2914749629147496

PĀRDOD
sausu un zaļu
SKALDĪTU SKALDĪTU 

MALKUMALKU
Pieved

Tālrunis 27183884
www.krauzers.lv

«TALSU VĒSTU»
 MĀJASLAPA

www
.reta

lsi.lv

 20605520

ABONĒ
LAIKRAKSTU
un saņem jau pēc

2 darba dienām!
To var izdarīt
arī redakcijā

Talsos, Ezera ielā 5
(pie Talsu tirgus).

 29481482, 6223338.

ABONĒABONĒ
EAVĪZI
www.retalsi.lv

Abonēt


